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Årsmøtet 
Årsmøtet ble avholdt 4. april på Scandic 
Lerkendal. 68 medlemmer fra klubbene deltok, 
samt 5 gjester. 

For første gang var årsmøtet i fagforeninga satt til dagtid: 
0900-1500. Dette gjorde at vi fikk litt mer tid til å behandle 
flere saker, og ble tatt positivt imot av deltakerne. 
Eystein gikk igjennom noe av aktiviteten i 2022, med 
utgangspunkt i årsberetningen. 

Vidar Sagmyr fra Byggebransjens Uropatrulje orienterte 
om arbeidet sitt, og Geir Håkon Reitan fra DLE i Tensio TS 
orienterte om DLE sitt arbeid mot el-krim.  

Tariffoppgjøret 2022 ble også et tema, der vi snakket om både 
EL og IT Forbundet og Nelfo sine krav, lokale forberedelser og 
streikestøtte. 

EL og IT Forbundets landsmøte i 2023 ble det siste temaet. 
Eystein orienterte om at han i løpet av det siste året hadde 
fått flere spørsmål fra forskjellige fagforeninger og distrikter 
rundt om i landet, om han kan stille til valg som ny leder. Han 

Regnskapet for 2021 ble godkjent, og en revidert versjon av 
budsjettet for 2022 ble vedtatt. Styrets forslag til disponering 
av overskuddet i 2021 ble vedtatt:
Kampfond:  ........................................................................... kr 400 312,-
Jubileumsfond .......................................................................kr 30 000,-
Overskudd totalt:  ...............................................................kr 430 312,-

orienterte årsmøtet om at han har sagt seg villig til dette, og 
årsmøtet vedtok en støtteuttalelse til hans kandidatur. 

Det ble trukket ut 8 vinnere i vervekonkurransen: Ida Lohre 
(Kyst Elektro), Ole Magnus Meland (El-Konsult), Dag N. Moen 
(Elektroservice Namsos), Kjetil Forren (Urd Klima Service 
Oppdal), Christian Hegge (Jølle & Kristensen), Eirik Mogset 
(El-Co), Ole Skjelbred (Elman) og John-Erlend Bakken (Tekam 
Telekom). 

Leder Eystein Garberg og 1. styremedlem Runar Andreas Lein 
ble gjenvalgt for en ny 2-års periode. Are Hansen, Camilla 
Åmot Johansen og Even Karlsen rykket opp fra varaplasser til 
ordinære styremedlemmer. Jørgen Skjervagen Berg kom inn 
som helt nytt styremedlem. Kevin Ørjansen Karlsen ble ny vara 
ungdomsrepresentant, og vi fikk fire nye varamedlemmer til 
styret. 
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Dette styret ble valgt 
Verv Navn Firma Periode

Leder Eystein Garberg EFT 2 år

Nestleder Kim Olav Johansen Norske Skog Skogn ikke på valg 

1. styremedlem Runar Andreas Lein Bravida 2 år

Styremedlem Fredrik Hermann Caverion Nord-Trøndelag 1 år

Styremedlem Ole Andreas Heitlo Aker Solutions MMO 1 år

Styremedlem Are Hansen Fosenkraft Elektro 1 år

Styremedlem Camilla Åmot Johansen NTE Elektro Trondheim 1 år

Styremedlem Even Karlsen Elman 1 år

Styremedlem Jørgen Skjervagen Berg Vintervoll 1 år

Ungdomsrepresentant Runar Bu Karlsen Fjeldseth 1 år

Vara ungdomsrep. Kevin Ørjansen Karlsen Argon Elektro 1 år

1. varamedlem Kristian Hammernes Caverion Trondheim 1 år

2. varamedlem Tonje Fagerbekk Elektro Team 1 år

3. varamedlem Lasse Hermo Midt Elektro 1 år

4. varamedlem Christian Hegge Jølle & Kristensen 1 år

Bevilgninger i løpet av året
Årsmøtebevilgninger

Industriaksjonen  kr 20 000 

Pensjon for alle  kr 15 000 

Faglig utvalg i Nei til EU  kr 15 000 

Palestinakomitéens faglige utvalg  kr 5 000 

Norsk Folkehjelp  kr 10 000 

Bua  kr 20 000 

Skattkammeret  kr 10 000 

Redd Barna (Krigen i Ukraina)  kr 50 000  

Foreningen fotballbaner for  
jenter og gutter i Kobane og Raqqa

 kr 10 000

Andre bevilgninger

LO i Trondheim - 1. mai arrangement kr 10 000

Nei til EU - søksmål mot ACER  kr 25 000 

LO i Levanger – 1. mai arrangement  kr 2 500 

Folkefest for inkludering og mot rasisme  kr 5 000 

TV-aksjonen  kr 10 000 

Totalt  kr 207 500 
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Styrearbeid i perioden
I løpet av året hadde vi åtte styremøter og sju AU-møter. 

Vi har i utgangspunktet heldags fysiske møter. Ett av møtene i 
2022 ble på teams, og ett ble et todagers møte. Vi setter av tid 
til diskusjoner, og til at alle blir tilstrekkelig opplyst om sakene 
vi behandler. Vi bytter på å lede møtene, slik at alle får trening 
i dette. 

Utover ordinære møter, kommuniserer både styret og AU 
(arbeidsutvalget) fortløpende via e-post, Messenger og 
Teamsmøter ved behov. 

Arbeidsutvalget består av leder, nestleder og 1. styremedlem. I 
tillegg tiltrer Lars Roar Mjøen som sekretær. Lars Roar har det 
formelle ansvaret for økonomien i fagforeninga. 

Arne Byrkjeflot fra Nei til EU

Gry Camilla Tingstad fra Utdanningsforbundet Trondheim

Kristian Tangen og Martin Morken fra LO Trøndelag

Vi bruker et elektronisk system for møteorganisering 
(«Decisions»), som sikrer gode møteforberedelser samt tilgang 
til sakspapir og full åpenhet om sakene som skal behandles for 
alle i styret. Det gjør også jobben med å holde orden på vedtak 
og oppfølgingssaker enklere. Protokollene fra styremøtene 
sendes ut til de tillitsvalgte i klubbene innen en uke etter hvert 
møte. 

I møtene der sakslista tillater det, inviterer vi eksterne gjester 
for å opplyse oss om tema utenfor det vi driver med i det 
daglige. I 2022 hadde vi besøk av flere gjester. 
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Styresamling
Vi bruker å ha ei todagers styresamling kort tid etter årsmøtet, slik at det nye styret 
skal bli godt kjent og diskutere hvordan vi skal samarbeide i perioden. 

Denne gangen reiste vi til Stockholm. Vi reiste onsdag 
ettermiddag, slik at vi fikk to hele dager til møtet. På dag 2 
møtte vi den lokale fagforeninga i Stockholm, «El-ettan». 

Vi gikk igjennom de viktigste digitale verktøyene styret 
benytter seg av: 
- Spond, for å varsle fra om man kommer på møter eller ikke. 
- Decisions, systemet som gir tilgang til sakspapirer til 

møtene i fagforeninga. 
- Tripletex, for å levere digitale reiseregninger.  

Vi gikk også igjennom EL og IT forbundets vedtekter for 
fagforeninger, våre egne vedtekter og vår instruks for 
arbeidsfordeling mellom AU og styret i EFT. 

Styret ble enige om rammer for styremøtene i perioden:
- Alle styremedlemmer inkludert alle vara innkalles til alle 

styremøter.
- Til AU-møter innkalles leder, nestleder, 1. styremedlem og 

organisasjonssekretær med ansvar for økonomi.
- Lars Roar fortsetter som sekretær for AU og styret.
- Hele styret får tilgang til sakspapirene også til AU-møter,  

og har mulighet til å melde inn saker.
- Fysiske møter foretrekkes hvis mulig. Videomøter  

kan være et supplement.
- Møtene legges fortrinnsvis på dagtid mellom kl. 08.00– 

14.30. Det tilstrebes å avslutte møtene i riktig tid med 
tanke på de med lang reisevei.
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  Sosiale medier
Vi bruker facebook aktivt, både for å synliggjøre aktiviteten i fagforeninga for medlemmene våre 
og for å kommunisere med styret, tillitsvalgte eller verneombud. 

Offisiell side .................................. EFT – Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag ......................................1813 følgere
Lukket gruppe ............................. Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag ..................................................1076 medlemmer
Lukket gruppe ............................. EFT – Tillitsvalgte i Elektroarbeidernes fagforening Trøndelag .............115 medlemmer
Lukket gruppe ............................. EFT – Verneombud i Elektroarbeidernes fagforening Trøndelag ..........36 medlemmer

Besøk nettsida vår: www.fagforeninga.no // Følg oss også på Snapchat og Instagram: fagforeninga

Messer
Fagforeninga deltok på både Midtnorsk Elektromesse i 
mars og El i Midt i april. Også i år hadde vi snurre-rulett 
hvor medlemmer kunne snurre hjulet og vinne seg ei 
t-skjorte. Til sammen deltok 251 på fagforeningsquizen vår.
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Dette er for de som har vært medlemmer i EL og IT i 25 år 
og de som har vært LO-medlemmer i 40 år. Markeringene 
ble gjennomført 21. oktober i Trondheim og 22. oktober på 
Stiklestad. Forbundets nestleder Vidar Hennum deltok på 
begge markeringene. 

Jubilantmiddag BravidaJubilantmiddag Eltel

Fagforeningas jubilanter på markeringa i Trondheim

Det var en del jubilanter som ikke hadde anledning til å delta 
på markeringene høsten 2021. Eystein inviterte jubilantene fra 
Eltel og Bravida på egne markeringer i februar og mars.

Jubilantmarkeringer
Hver høst inviterer EL og IT Forbundet Trøndelag til jubilantmarkering. 
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I april og oktober ble det trekning av de helgene/periodene 
hvor flere har søkt. De dagene som ikke ble søkt på ble lagt på 
restmarkedet.

I 2022 hadde vi et tilnærmet normalår, men de leietagerne 
som fikk periodene sine ødelagt ved grensestenginga i 2020, 
fikk tildelt tilsvarende perioder nå i 2022. 

Her har en leietager besøkt terrengsykkelparken i 
Björnen i Åre, hvor de har utleie av sykler og utstyr.

96% av leietagerne var tilfreds med renholdet ved 
ankomst, og totalvurderingskarakteren ble 5.1 av 6.

Leiligheten i Tegefjäll
Fagforeninga eier en leilighet i Tegefjäll ved Åre, som leies 
ut til medlemmene som et svært rimelig ferietilbud. 

Til sammen ble leiligheten utleid 33 helger, og noen 
midtukeperioder, som utgjorde til sammen 139 dager.
96% av leietagerne var tilfreds med renholdet ved ankomst,  
og totalvurderingskarakteren ble 5.1 av 6.

Vi får høre fra naboene at stort sett så oppfører vi oss pent, 
men sporadisk så blir det uakseptabelt lydnivå. 

På fagforeninga.no/utleie finner du bilder, info og bestilling. 
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Tariffarbeid
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Nye tariffavtaler
I 2022 fikk vi to nye tariffavtaler. Kyst Elektro holder til på Frøya. Her har vi 7 medlemmer. 
Vinde Tilkomstteknikk har kontor på Oppdal og i Trondheim, men jobber i hele landet med 
telekommunikasjon og tilkomstteknikk. Her har vi 34 medlemmer. 

På landsbasis ble det inngått 68 nye tariffavtaler i EL og IT 
Forbundet i 2022. 41 av disse var i installasjonsmiljøet (LOK). 

En tariffavtale betyr ordentlige arbeidsvilkår, forutsigbarhet, 
trygghet og medbestemmelse. I tillegg betyr det at man kan 
få muligheten til å få AFP ved 62 år. For den enkelte kan dette 
utgjøre 5–6000 kr pr måned livet ut! 

Et ekte eksempel på dette er  
Thore i Belsvik Elektro. 

Thore har vært fagorganisert siden 1979. Etter et langt 
arbeidsliv som telemontør i Televerket/Telenor/Bravida fikk 
han plutselig sparken, da Telenor gav oppdragene i Hemne til 
et annet firma. Da startet han i Belsvik Elektro, og tok etter 
hvert fagbrevet som elektriker også. 

For 7,5 år siden fant fagforeningas leder ut at Thore nærmet 
seg 55 år, og at han jobbet i en bedrift uten tariffavtale. Det er 
mange som ikke kjenner til at man i perioden fra 55 til 62 år 

må jobbe i en bedrift med tariffavtale for å kunne få AFP. 
Eystein informerte Thore om hva som sto på spill, inviterte de 
ansatte til møte, fikk organisert en del og sendte inn kravet om 
tariffavtale. Avtalen ble underskrevet 1 måned før Thore fylte 
55. 

I dag har Thore fylt 62, og han har fått innvilget AFP! Han 
ser for seg å jobbe noen år ennå, men vet at han kan gå inn i 
pensjonisttilværelsen med litt større økonomisk trygghet. 

Thore og Gunn Anette fra Belsvik Elektro

Andreas fra Kyst Elektro
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Akkord
Akkordtariffen, som er en del av 
Landsoverenskomsten for elektrofagene, er ei 
bok med 12 kapittel. Kapittel/del 1 handler om 
reglene for akkordarbeid. 

Disse reglene har blitt redigert, forhandlet og endret mange 
ganger siden 1936. Noen tekster og formuleringer kan derfor 
virke både selvmotsigende og utdatert.

I tariffoppgjøret 2020 ble det enighet mellom EL og IT og Nelfo 
om at vi sammen skulle gjennomgå, foreslå endringer, forenkle 
og gjøre del 1 i akkordtariffen mer brukervennlig.

Dette arbeidet skulle gjøres av seks personer; tre fra Nelfo og 
tre fra EL og IT. Fra EFT deltok Kenneth Andersen (Caverion 
Trondheim) i dette utvalgsarbeidet, frem til han ga seg som 
tillitsvalgt like før årsmøtet i fagforeninga. Han ble da erstattet 
av Endre Klokkervold. Utvalget ble faktisk enig om en ny del 
1 i akkordtariffen. I forhandlingene mellom EL og IT og Nelfo 
ble de også enig om å innføre den nye del 1, og dermed er den 
nå gjeldende. Dette er svært gøy for oss i Trøndelag som har 
jobbet for ny del 1 helt siden 2013. 

I tariffoppgjøret i 2022 ble EL og IT og Nelfo enige om at også 
del 2-12 skal språklig oppdateres, og nytt materiell skal inn. 
Også denne gangen ble utkastet laget av Klokkervold, og 
resultatet fra utvalgsarbeidet skal tas med i tariffoppgjøret 
2024.

Akkordkonferansen
EL og IT arrangerte 29. - 30. november en akkordkonferanse 
i Oslo, med deltagere fra hele landet. Fra EFT stilte Kristoffer 
Lium fra Bravida, Per Marius Stene fra NTE Elektro, Nils Erik 
Hårstad fra Fosenkraft Elektro og Endre Klokkervold fra EFT.
Der ble det presentert akkordaktivitet og statistikk for 
hele Norge, og Fellesforbundet (fagforbundet for de 
andre byggfagene) viste også frem deres akkordtariffer, 
akkordmålingssystem og akkordstatistikk. I tillegg ble den nye 
del 1 presentert, og det ble jobbet med å foreslå nytt materiell 
til akkordtariffens del 2-12.

Akkordkurs 2022
- Lunsj-akkordkurs for Bravida på Vikhammer Ungdomsskole og Kulturarena
- Ordinært dagskurs i Namsos, med deltagere fra NTE Elektro, Elman og Elektroservice
- Ordinært dagskurs i Trondheim, med deltagere fra Fosenkraft Elektro, OneCo og GK Elektro
- 1-timers-kurs for bolig-montørene til Bravida, inne på bedriften
- 1-timers-kurs for tillitsvalgte og prosjektledere til K. Eidem, inne på bedriften
- (hjulpet Bodø, Tromsø, Ålesund og Kristiansand med å avholde dagskurs i akkord)
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Statistikk 2022
I Akkordportalen ble 20 anlegg i Trøndelag ferdigstilt i 2022, 
på til sammen 62.359 timer. Vektet gjennomsnittlig timelønn 
ble kr 314. Ikke-vektet gjennomsnittlig timelønn ble kr 332.  I 
tillegg var det ett anlegg hvor timelønna ble regnet lavere enn 
forskuddslønna, og dermed ingen etterskuddslønn. Ikke nøl med å ta kontakt hvis du ønsker akkordhjelp. 

Fagforeninga skal ordne opplæring og kurs tilpasset 
klubben din, samt oppfølging ute på anleggene. OBS! I tillegg til akkord-timelønna kommer alle faste tillegg i 

Landsoverenskomsten. For eksempel fagarbeider-, overtids-, 
bas-, smuss-, høyde-, utenbys, osv. Lærlingene lønnes 
prosentvis i forhold til hvilket halvår de er i.

Vi besøker trønderske byggeplasser og målet er kartlegging 
og informering. Vi kartlegger om det er ordnede spise- 
og skifteforhold, samt generell kapasitet og renhold. 
Byggeledelsen og eventuelle verneombud får også litt 
informasjon, og av og til litt skryt. En gang iblant må 
Brakkeaksjonen få litt hjelp av Regionalt Verneombud (rvofond.
no) som har tilgang til alle byggeplasser, og kan stenge anlegg 
hvis det er fare for liv eller helse.

I 2022 hadde Brakkeaksjonen seks runder, hvor til sammen 
46 byggeplasser ble besøkt. Karakterene ble 5,2 av 6 på 
mottagelse på byggeplassen, og karakteren ble 4,1 av 6 på det 
generelle inntrykket av brakkeforholdene.

Fra EFT deltok Tor Inge fra Vintervoll, Joakim fra NTE Elektro, 
Camilla fra NTE Elektro, Trond fra Bravida, Runar fra Fjeldseth, 
Sebastian fra Fjeldseth og Endre fra EFT.

Brakkeaksjonen Trøndelag
Brakkeaksjonen er et samarbeidsprosjekt mellom oss i EFT/ELogIT 
og Fellesforbundet, hvor de andre byggfagene er organisert.
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Ta litt ansvar folkens. På vegne av deg selv, kollegaen, 
lærlingen og den neste generasjonen håndverkere,
ikke aksepter dårlige forhold!  www.brakkeaksjonen.no
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Tillitsvalgtkonferanser
I 2022 hadde vi 3 heldags tillitsvalgtskonferanser, i februar, mai 
og september. I tillegg hadde vi en to-timers konferanse på 
teams i juni, for å orientere om resultatet i tariffoppgjøret. 

Temaene vi snakket om på tillitsvalgtkonferansene var
- Tariffoppgjøret 2022
- Lønnsundersøkelsen 2022
- «Eltel-saken» (seier i Høyesterett!)
- Pensjon fra første krone
- Hvordan tar vi vare på våre tillitsvalgte?
- Vaktordning
- Streikeforberedelser
- Nye bestemmelser om reisetid (LOK §3H)
- Info fra fagforeninga

I februar hadde vi besøk av NNN-tillitsvalgt Lars Olav Iversen, 
som jobber ved Tine Verdal. Han har opplevd at HR-lederen 
lokalt opprettet en varslingssak mot han, og at HR sentralt i 
Tine satte i gang en «faktaundersøkelse». Etter vår oppfatning 
skyldes dette at Lars Olav har vært en flink (krevende?) 
tillitsvalgt, og at han faktisk har utøvd vervet sitt. Lars Olav 
gikk til sak mot Tine for utilbørlig oppførsel etter dette. 

EFT arrangerte også det årlige LOK-kurset som denne gangen 
ble avholdt på Oppdal. Her var det 17 deltagere fra 11 klubber. 
Lars R. Mjøen og Eystein Garberg var veiledere her.

Fagforeninga arrangerte et 2-dagers tillitsvalgtkurs for 
tillitsvalgte i norddelen av fylket den 29.-30. november. Her var 
det deltagere fra NTE Elektro, Elektro Nord og Norske Skog 
Skogn. Kim Olav Johansen og Lars R. Mjøen var veiledere.

Vinde Tilkomstteknikk fikk tariffavtale i oktober 2022. Derfor 
satte fagforeninga opp eget kurs for tillitsvalgte her. 5 
tillitsvalgte fra Vinde deltok på 3-dagers kurs 5.-7. desember 
på Thon Hotel Prinsen. Her var det fokus på tillitsvalgtes 
rettigheter og plikter, arbeidstid og Offshoreavtalen.
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EL og IT Trøndelag arrangerte følgende kurs:
- Eget kurs for tillitsvalgte i NTE konsernet 5.-6. april på 

Jægtvolden hotell på Inderøy. Kim Olav Johansen, Eystein 
Garberg og Lars R. Mjøen var veiledere. 17 tillitsvalgte i NTE 
konsernet deltok.

- Startkurs for tillitsvalgte 27.-29. april med hele 31 deltagere. 
Kurset gikk over 3 dager på Scandic Solsiden. Kim Olav 
Johansen og Lars R. Mjøen var veiledere.

- Sekretærkurs 31. august til 1. september med 16 deltagere. 
Det var et 2-dagers kurs på Scandic Solsiden.

- Økonomiforståelse for tillitsvalgte den 19.-21. Oktober. 
Kurset gikk over 3 dager på Quality Stjørdal med 24 
deltagere. Roar Eilertsen og Lars R. Mjøen var veiledere.

I tillegg til de oppsatte kursene, har Lars 
R. Mjøen hatt flere skoleringsdager med 
tillitsvalgte og styret i forskjellige klubber. Blant 
annet med K. Eidem, Fiberteam, Flow Elektro 
Midt Norge, Elektro Team og Elman.

Kursing av tillitsvalgte og medlemmer er noe av 
det viktigste vi jobber med. Det er tillitsvalgte 
ute i bedriftene som gjør den viktigste jobben. 
Derfor er det bra å se at så mange melder seg 
på kursene som blir arrangert.

- LO-uka. Dette er 3 kursdager som er en blanding mellom 
felles samlinger med forskjellige LO-forbund i Trøndelag 
og forbundsvise samlinger. På de forbundsvise samlingene 
var det fokus på hvordan skape aktivitet i klubben. Kurset 
ble gjennomført 31. Oktober til 2. november på Scandic 
Lerkendal med 14 deltagere. Anders F. Berg og Kim Olav 
Johansen var veiledere.

- Ungdomskurs den 4.-6. november. Kurset er en årlig 
samling for ungdommer i forbundene, der LO Trøndelag 
står som hovedarrangør. Det veksles mellom felles 
samlinger og forbundsvise samlinger. Kurset ble avholdt på 
Scandic Hell. Det var ungdomsutvalget i EL og IT Trøndelag 
som var ansvarlig for kurset. Det var 14 deltagere fra EL og 
IT som deltok, hvorav 6 fra EFT.

- Kurs i lover og avtaler den 7.-9. november på Quality 
Stjørdal med 15 deltagere. Hanne Lise Fahsing og May Iren 
Arnøy var veiledere.
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Tillitsvalgt
Einar Gerhardsen gav i 1931 ut boka 
"Tillitsmannen: Håndbok i praktisk 
organisasjonsarbeid". 

Den har blitt revidert en rekke ganger (finnes i 9 utgaver!), 
og vi har brukt boka på mange kurs. Inspirert av denne har 
Jonas Bals (LO) og Helga Pedersen (AP) skrevet TILLITSVALGT. 
Fagforeningas leder Eystein og organisasjonssekretær Lars 
Roar fikk lov til å bidra med noen råd og innspill til boka! 

Lønnsstatistikk
Lønnsundersøkelsen viste ei snittlønn i Trøndelag på 270,65 
kr/t + fagarbeidertillegg (før det sentrale oppgjøret 1. mai!). 
Akkord og offshorelønn var ikke med i undersøkelsen, kun 
ordinær "servicelønn". I tillegg kommer overtid, samt tillegg for 
utenbysarbeid, arbeid i høyden, bastillegg osv.
Grunnlaget for undersøkelsen var lønna til 1154 fagarbeidere i 
35 trønderske klubber.

Snittlønna på 270,65 kr var 20,2 % over §3A-satsen i 
tariffavtalen. Dette er høyere enn de siste årene, noe som viser 
at klubbene har lyktes med å fremforhandle gode tillegg lokalt! 
Hvis vi legger til et gjennomsnittlig fagarbeidertillegg på 10 
kr samt tillegget på 8,99 kr fra 1. mai, kan vi anslå den reelle 
snittlønna mot slutten av året til 289,64 kr. 
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I partallsår (2022, 2024) er det hovedoppgjør, 
der EL og IT Forbundet forhandler med Nelfo 
(bedriftenes organisasjon) om forandringer i 
tariffavtalen vår (LOK). 

I oddetallsår (2021, 2023) er det mellomoppgjør, 
der lønna og andre satser i tariffavtalen 
oppreguleres i forhold til lønnsutviklingen i SSBs 
statistikk for industriarbeidere året før.

Veien fram til forhandlingene om nye bestemmelser og satser i 
tariffavtalen, i korte trekk:

• Klubbene sender inn sine forslag til fagforeninga

• Styret i fagforeninga diskuterer saken og sender forslag videre 
inn til EL og IT Forbundet

• 100 tillitsvalgte fra hele landet møtes på 
landstariffkonferansen, for å diskutere krav og prioriteringer, 
samt velge forhandlingsutvalg

• Forhandlingsutvalget overtar ansvaret for kravene og jobber 
videre med disse fram mot forhandlingene (siste uka i april)

• Hvis man ikke kommer fram til et resultat gjennom 
forhandlinger, må man gå til mekling

• Etter meklingen kan man komme fram til et resultat som 
forhandlingsutvalget anbefaler, eller vi kan gå ut i streik

• Det er alltid medlemmene som har det siste ordet, og skal 
stemme JA eller NEI over resultatet som foreligger

Tariffoppgjør 
for dummies...

Tariffoppgjøret 2022
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Krav
Fra landstariffkonferansen på Lillehammer i 2021 hadde vi 
med oss en rekke krav, men samtidig en klar prioritering: 
betalt reisetid i LOK §3H og §9E. 
Forhandlingsutvalget jobbet med kravene i perioden januar-
mars, og satt til slutt igjen med et dokument med 29 krav. 

EL og IT Forbundets krav ble overlevert til Nelfo 29. 
mars. Nelfo på sin side, overleverte 12 krav. Ei uke etter 
kravoverleveringen møttes partene for å avklare spørsmål og 
uklarheter, for å unngå å kaste bort tid under forhandlingene 
til dette. 

Spørreundersøkelser
For første gang benyttet vi elektroniske spørreundersøkelser 
som en del av forberedelsene. Vi fikk bra respons og vurderte 
dette som et svært nyttig verktøy. 

Forhandlinger
Forhandlingene foregikk i NHO sine lokaler på Majorstuen, 26. 
til 28. april. Nelfo var lite interessert i å diskutere reisetid, så vi 
ble nødt til å bryte forhandlingene. 

Streikeuttak
I et tariffoppgjør må vi varsle til Nelfo hvem vi skal ta ut i 
streik, dersom det ikke blir noe løsning i forhandlingene. Dette 
kalles streikeuttak.  

I første streikeuttak ble 700 av våre medlemmer tatt ut, 
deriblant 130 lærlinger. På landsbasis ble 3 140 medlemmer 
tatt ut i første runde. EL og IT Forbundet vedtok en 
streikestøtte på 1250 kr pr dag. Styret i fagforeninga vedtok å 
utbetale en ekstra streikestøtte på 200 kr pr dag til montører 
og hjelpearbeidere (ikke lærlinger). 

Mekling
Meklingen ble satt til 19. og 20. mai. Forhandlingsutvalget 
hadde på forhånd tatt ut 11 av våre krav, slik at vi satt igjen 
med 18 krav i meklingen. Vi vurderte det som unyttig å starte 
en eventuell streik den helga, og satte en start for en eventuell 
konflikt til mandag 23. mai kl. 07:00. 

Natt til 21. mai ble det enighet om et resultat, som ble 
enstemmig anbefalt av forhandlingsutvalget. 

Resultatet
• Et generelt lønnstillegg på 8,99 kr i timen.
• Tiden som i dag må reises på egentid ved direktereiser 

fra hjemmet til kunde reduseres fra 20 til 15 minutter. 
Kilometerberegningen i bestemmelsen fjernes, og et 
partssammensatt utvalg skal gå gjennom bestemmelsene 
for reiser på egentid.

• Betalte reiser til og fra utenbys arbeidsoppdrag økes fra 
fem til sju i året.

• Arbeidsgiver skal nå forskuttere lønn ved sykepenger, 
fødsels- og svangerskapspermisjon.

• Arbeidsgiver kan ikke lengre avtale seg bort fra separate 
dame og herregarderober på byggeplasser.

• Ny del 1 i akkordtariffen
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Møte med klubbene som var aktuelle for første streikeuttak

Lønnssatser økning 2021-2022

Forhandlingsutvalget

Styret i fagforeninga anbefalte meklingsresultatet  
mot 1 stemme. 

Uravstemning
Uravstemningen var elektronisk, og foregikk i perioden 13. til 
22. juni.

På landsbasis deltok 70 % i avstemningen, og 71 % av disse 
stemte ja. I Trøndelag deltok 82,32 %, og 73 % stemte ja. 13 av 
klubbene våre hadde 100 % deltakelse! 3 av klubbene i EFT 
hadde et flertall av nei-stemmer. 
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Tjenestepensjon
Alle bedrifter er siden 2006 lovpålagt å ha en 
tjenestepensjonsordning for sine ansatte. De fleste velger en 
innskuddspensjonsordning, og gjør en avtale om sparing med 
et forsikringsselskap. Grunnlaget for sparingen er vanligvis en 
prosentsats av lønna (2-7 %). 

Pensjon fra første krone og første dag
Det har vært mange svakheter ved lovverket for tjenestepensjon, 
sett fra vårt ståsted. 

- Bedriftene har kunnet trekke fra det første grunnbeløpet (G) fra beregningsgrunnlaget.  
 Det betyr at mer enn 100.000 kr trekkes fra lønnsgrunnlaget før man beregner sparingen. 
- Det er først når man fyller 20 år at man skal være med i ordningen
- Ansatte med mindre enn 20 % stilling har også kunne blitt utelatt

Her har det skjedd positive forbedringer i 2022!

Regjeringen vedtok nødvendige lovendringer på tampen av 2021, med virkning allerede fra 1.1.2022. 

En forskrift gav bedriften en 6 måneders overgangsperiode, men fra 1. juli 2022 kan ikke bedriftene: 
- velge å utelate lærlinger og andre ansatte under 20 år! 
- trekke fra de første 100.000 kr fra pensjonsgrunnlaget!
- spekulere i å tilby mindre enn 20 % stilling for å unngå pensjonsinnbetalinger! 

Tjenestepensjonsordning
Hvis du er usikker på om du er innmeldt i en 
tjenestepensjonsordning, eller du ikke vet 
hvilken pensjonsleverandør din arbeidsgiver 
bruker?   Logg inn på norskpensjon.no
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Tjenestepensjon i 
trønderske bedrifter

Hvilke tjenestepensjonsordninger har 
bedriftene i Trøndelag? 

Vi får jevnlig tilbakemelding om forbedrede avtaler. Det er 
tydelig at skolering og prat om pensjon har ført til mye godt for 
medlemmene våre. Vektet gjennomsnitt er nå et innskudd på 
3,65% 

Bedriftene med de dårligste ordningene ble tvunget til å øke 
innskuddet med cirka 2000 kr/år, da pensjon fra første krone 
ble innført 1.7.22

Caverion Norge og Eltel Networks valgte å redusere 
prosentsatsen da de måtte betale fra første krone

Aker Solutions valgte å beholde samme sats, selv om de også 
måtte betale fra første krone (utgjør 6000 kr ekstra pr år!) 
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Arbeid for en seriøs elektrobransje
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Endre Klokkervold (ansatt i EFT) tar med seg en lærling eller 
ung montør fra ungdomsutvalget i EL og IT Trøndelag, og gir 
elevene et lynkurs i arbeidsliv, lover, tariff og hvilke bedrifter 
de bør søke lærlingeplass til. Elevene får også tilbud om å 
melde seg inn i EL og IT Forbundet som elevmedlemmer, noe 
de fleste benytter seg av.

I 2022 var vi endelig tilbake i normal drift, og alle vg2 elenergi-
klassene i Trøndelag ble besøkt i løpet av høsten.

OBS! 
Selv om mange av elevene blir innmeldt som elevmedlemmer, 
må tillitsvalgte ute i bedriftene likevel møte de nye lærlingene 
når de starter i læra. Gi de en oppfriskning i tariffavtalen 
og klubben, og verve de til ekte lærlingemedlemmer. De 
tillitsvalgte får da selvfølgelig alle vervepoengene. 

Live fra NTE Elektro på Steinkjer VGS

Bjørnar fra Nyvold Installasjon på Oppdal VGS

Ole Martin fra Tensio på Malvik VGS

Vetle fra Elman på Olav Duun (Namsos) VGS

Kine fra Aalmo Elektriker på Strinda VGS

Skolebesøk
Vi besøker alle avgangsklasser innen elektro på videregående i Trøndelag hvert år. 
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40-timers kurs 
Fagforeninga arrangerte i samarbeid med Regional 
Verneombud, Curt Herbert Haglund, et 40-timerskurs for 
verneombud i fagforeningas lokaler på Nygaardsvoldheimen. 
12 deltagere fra bedriftene Bravida, OneCo Elektro, Fiberteam, 
GK Elektro og NTE Elektro deltok.

Verneombud på 40-timerskurs i fagforeningas lokaler.
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Det mangler ikke på gode og velmenende innspill om 
viktigheten av å få opp kvinneandelen i en bransje hvor gapet 
mellom behov og tilgang til fagkompetanse er økende. Men 
terskelen mellom å si det til å ta de grepene som faktisk må til, 
er generelt fortsatt svært høy, sier Garberg.

Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag satte fokus på 
kvinner i trøndersk elektrobransje for to år siden, med mål 
om å få flere av de få kvinnene som starter i bransjen til å 
bli værende. Det resulterte i flere konkrete tiltak som bedret 
forholdene for kvinnene på arbeidsplassene. Garberg påpeker 
samtidig at det ikke er tilstrekkelig med kampanjer, men at 
dette temaet må stå på agendaen hver eneste dag og bli en del 
av bedriftskulturen.

- Det handler i bunn og grunn om å normalisere kvinnenes 
plass i byggebransjen - inklusiv elektro, påpeker han.

Ved utgangen av 2021 hadde den lokale fagforeningen i 
Trøndelag 143 kvinnelige medlemmer, som utgjør 5,38 prosent 
av medlemsmassen. Blant de yrkesaktive er 5,35 prosent 
kvinner. 83 av disse er fagarbeidere og 29 er lærlinger. I tillegg 
kommer 29 elever på videregående skoler og 5 som studenter.

Må tilrettelegge for begge kjønn
- Det skrikes ofte om at det er for få fagarbeidere tilgjengelig, 
men da må man i hvert fall velge blant de kvinner som finnes, 
ikke bare menn. I tillegg må man som sagt sørge for at det er 
tilrettelagt for det. Dessverre opplever vi at interessen til å få 
til en god inkludering av begge kjønn er labert.

- Hva tenker du er årsaken til det?
- Elektrobransjen har vært besatt av menn i over 100 år, 
derfor må det både holdningsendringer til og det må gjøres 
konkrete tilpasninger på arbeidsplassen for at det skal fungere 
for begge kjønn. Men dessverre er det mange ledere som har 
trøbbel med å innstille seg til et yrkesliv som er tilpasset også 
for kvinner. At vi måtte bruke tariffoppgjøret i 2020 for å få inn 
en bestemmelse om at damer skal ha krav på egen garderobe 
på byggeplassen, forteller det meste. Det burde vært en 
selvfølgelighet.

Det er selvsagt gode unntak i bransjen, og mange av de store 
aktørene hadde tatt tak i dette allerede før tariffoppgjøret, 
påpeker han.

- Men jeg synes det er ganske trist at skal være nødvendig å 
måtte forhandle dette inn i et tariffoppgjør. Og likevel hører vi 
fortsatt stadig om kvinner som eksempelvis ikke får klær og 

- Nå må bedriftslederne gå fra festtaler til handling!
intervju med Eystein Garberg, elektro247.no 30. mars 2022 • Tekst: Tom Helgesen

Søkertallene til videregående opplæring viser at flere jenter velger seg elektrofagene. Det 
gleder selvsagt Eystein Garberg, leder av Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag, men han er 
fortsatt like klar på at den enkelte bedrift må ta mer ansvar for å tilrettelegge for begge kjønn på 
arbeidsplassen. - Nå må lederne sette festtalene ut i praksis, sier han til Elektro24-7.
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sko som passer til dem. Det er selvsagt en dårlig start i en ny 
jobb, og man føler seg ikke akkurat veldig velkommen.
- Mange arbeidsgivere viser heller ikke forståelse for at noen 
kan ha behov for fleksibel arbeidstid, som for øvrig gjelder 
småbarnsforeldre av begge kjønn. Når slike grunnleggende ting 
ikke er på plass, er det ikke så rart at mange ser seg om etter 
noe annet etter kort tid.  

Ting tar tid
Om kort tid møtes igjen partene til tariffoppgjør, og Garberg 
mener at dette er et av flere temaer det faktisk må gjøre noe 
konkret med - ikke bare snakke om det.

- Jeg tenker at om oppstår problematiske ting i bedriften 
knyttet til det å være kvinne, burde Nelfo og vi sammen 
klare å løse sike saker på kort tid. Er det generelle uenigheter 
om tariffavtalen i dag, er det ganske lange løp som skal 
gjennomføres. Det skal skrives uenighetsprotokoll som skal 
sendes rundt og det skal diskuteres i møter osv - og det tar 
fort både seks og sju måneder før vi har en løsning på plass. Da 
kan selv en liten sak bli stor og kvinnen kan miste lysten på å 
jobbe videre i bedriften, og i verste fall i faget.

- Det burde i stedet vært en felles enighet om at vi burde tatt 
tak i slike ting på overordnet nivå og løst dem på kortest mulig 
tid.

Langt lerret å bleke
- Det er kun rundt fem prosent kvinner i elektrobransjen i dag, 
og den nevnte økningen i antall jenter som søker seg til elektro 
og datateknologi fra 2021 til 2022 er på sju prosent - eller 
69 personer. Det er vel der skoen trykker mest - at ikke flere 
kvinner tar elektroutdannelse?

- Ja, det er helt klart en stor utfordring som krever bevisst og 
langsiktig arbeid fra mange hold. Fortsatt opplever jeg at det 
er en generell nedlatende holdning til yrkesfag; at det er siste 
utvei å gå, sier han.

- Da jeg ville velge elektrikerutdannelse for 25 år siden, fikk 
jeg beskjed fra rådgiveren på skolen om at jeg hadde for altfor 
gode karakterer til å gå yrkesfag. Jeg har inntrykk av at det 
fortsatt er en slik holdning blant mange av ungdomsskolenes 
rådgivere. Det er selvsagt problematisk.

- Å få fagutdanning gjennom praktisk erfaring, er en fantastisk 
mulighet. Man får fagbrev etter kort tid, og er sikret jobb og 
god lønn. Og om du ønsker en ny faglig retning etter hvert, kan 
man velge og vrake i videre skolegang. Så jeg har ingen god 
forklaring på hvorfor ikke yrkesfag er et naturlig alternativ for 
flere.

Skal besøke skolene
Garberg forteller at de nylig har snakket med Nelfo Trøndelag 
også om dette temaet, og at det er enighet om å få til 
prosjekter der de er ute i skolene for å informere om alle 
mulighetene som finnes innen elektrofagene.

- Det skal ikke nødvendigvis gjøres av oss, men helst av gode 
kvinnelige rollemodeller som kan vært med ut og friste de 
unge til å velge yrkesfag. Det er bred enighet om at det er slike 
initiativ som må til, men det krever mye ressurser. De fleste 
har mer enn nok å holde på med i det daglige, men det er verdt 
å minne om viktigheten av at det tenkes langsiktig for å bedre 
tilsiget av fagkompetanse.  
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Velgelektriker.no
Fagforeninga lanserte 
velgelektriker.no i 2017. Vi har 
invitert installasjonsmiljøet i hele 
landet til å bli med på denne 
nettsida. Fagforeninga i Hedmark/
Oppland har vært med i lang tid, og 
i 2022 ble også Agder med. I tillegg 
har Bodø Elektrikerforening lagt 
inn bedriftene i Salten-området. 

Konkurser
Henninen Elektro AS og Tryg Elektro & VVS gikk konkurs i 
2022, mens Aasan Installasjon AS og Front Energi AS ble 
tvangsoppløst. 

Bruk nettverket ditt før du bytter jobb!
I perioder er det mange firma som søker etter fagfolk, men 
fra vårt ståsted er det ikke alle disse som fortjener å få tak i 
arbeidskrafta de trenger. 

Stillingsannonser kan fremstå som en skrytekonkurranse. 
Ingen forteller hvordan situasjonen i bedriften egentlig er, eller 
hvorfor de trenger folk. Hvorfor er det ingen av bedriftene som 
oppgir klubblederen som en av kontaktpersonene i annonsen?  

Som fagorganisert elektroarbeider i Trøndelag  
har du et stort nettverk – bruk det! 

Når du vurderer å bytte jobb:
- ta en prat med fagforeningskontoret, både slik at vi  

blir kjent med forholdene du forlater og ikke minst for  
at vi kan si noe om bedriften du tenker å starte i! 

- ta en prat med den tillitsvalgte i den nye bedriften  
før du skriver under, da får du gjerne høre hva du 
EGENTLIG går til!

Tettpå
Tettpå er Skatteetatens tiltak for å hjelpe forbrukere å velge 
seriøse håndverkere når de skal bygge eller pusse opp hus 
eller hytte. 

Dette er et tiltak på tvers av offentlige etater, partene i 
arbeidslivet, byggebransjen, eiendomsmeglerbransjen, 
finansnæringen og forbrukernes interesseorganisasjoner. 
Formålet er å redusere etterspørselen etter useriøs 
arbeidskraft i byggenæringen. 

Velgelektriker.no har blitt tatt med i Tettpå sin veileder med 
tips om hvordan forbrukere kan velge seriøse håndverkere! 

 

I november kjørte Tettpå kampanjer med korte videoer på 
sosiale medier, for å få flere folk til å ta en titt på veilederen. EL 
og IT Forbundet bidro med økonomisk støtte til filmen 
innrettet mot elektrobransjen.
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Småjobbgaranti.no
Nettportalen småjobbgaranti.no er et samarbeid mellom 
Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag, Byggmestrenes 
Servicekontor, Malermestrenes Servicekontor og Rørbransjens 
Servicekontor. 

Det er enkelte bedrifter som tidvis har svært lang ventetid, 
og det er andre som ikke ønsker å ta på seg «småjobber» hos 
privatfolk i hele tatt. Hvis det blir for vanskelig å finne fram for 
kunden som egentlig ønsker å bruke et seriøst firma, frykter 
vi at fristelsen til å bruke useriøse «altmuligmenn» eller svarte 
tjenester kan bli for stor. Derfor har vi laget denne portalen 
der man enkelt finner frem til elektrikere, tømrere, malere og 
rørleggere som garanterer at de tar på seg småjobber innen 5 
dager. 

Det er for tiden seks elektrobedrifter som er med: Aalmo 
As Elektriker, Berg & Wigum AS, Buvik Elektro AS, Elpro 
Installasjon AS, O. Løkken AS og PK Service AS.

Det er for tiden seks elektrobedrifter som er med:  

velgelektriker.no og småjobbgaranti.
no «snakker sammen», og utveksler 
informasjon to ganger i døgnet. 

Samarbeid med Nelfo
Nelfo er bransjeorganisasjonen til bedriftene. Vi forsøker 
å gjennomføre to årlige dialogmøter med Nelfo Trøndelag, 
men i 2022 fikk vi bare til ett. Eystein og Lars møtte nyansatt 
regionsjef André Bakeng og Øystein Ramsøskar (styreleder) 11. 
mars.

Vi snakket blant annet om hvordan vi kan rekruttere og 
beholde kvinner i bransjen, og om skolering i lov- og avtaleverk 
blant tillitsvalgte og ledere.

SEOS
SEOS er det største opplæringskontoret innen 
elektrofag i Trøndelag. Opplæringskontoret er 
eid av sine over 100 medlemsbedrifter. 

EL og IT distrikt Trøndelag har 2 plasser i styret til SEOS. I 
perioden har Runar Andreas Lein (Bravida) og Lars Roar Mjøen 
(EFT) vært styremedlemmer. SEOS har hatt 4 styremøter i 
2022 i tillegg til årsmøte. 

I 2022 skrev SEOS i overkant av 200 nye lærekontrakter, 
og det ble avlagt nesten like mange fagprøver.  Av lærlinger 
tilknyttet SEOS var det 16 % som strøk på førstegangs 
fagprøve i 2022. 56 % fikk bestått og 28 % fikk bestått meget 
godt. Dette er en liten forbedring fra 2021.

Saker som har blitt diskutert i styremøtene i 2022 er bl.a.:
- Bemanningssituasjonen i SEOS, behov for ansettelser.
- Nye læreplaner i VG3 fra 1. august 2022.
- “Trøndelagsmodellen”. Et samarbeid mellom fylket og NAV 

for å hindre/redusere utenforskap og bidra til at bedrifter 
kan få dekket sine rekrutteringsbehov gjennom å ta inn 
voksenlærlinger.

- Besøk fra Faglig råd elektro.
- Høring om ny opplæringslov og forskrift.
- Lærebedrift- og lærlingeundersøkelsen.
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Fair Play-prosjektene er samlet i et teknisk samarbeid under 
paraplyen Fair Play Bygg Norge (FPBN). 
FPBN har fått oppmerksomhet av media og av politikere. I 
statsbudsjettet ble Fair Play Bygg Norge tildelt to millioner 
kroner i statsstøtte for 2023. Samme støtte bevilges også for 
2024 og 2025.

Denne støtten er en anerkjennelse av det forebyggende 
arbeidet som altså begynte i Trondheim i 2014.

Vidar Sagmyr er ansatt som prosjektleder. 

Styringsgruppen velges av eierorganisasjonene på 
årsmøtet, og er satt sammen av personer fra eierne i både 
arbeidsgiverforeninger og fagforeninger: 

• Roy Skorstad (Trondhjems Byggmesterlaug) leder
• Terje Eriksen (Fellesforbundets avdeling 768) nestleder
• André Bakeng (Nelfo Trøndelag)
• Knut Inge Opheim (Fellesforbundets avdeling 765)
• Jan Rune Brovold (Fellesforbundets avdeling 764)
• Eystein Garberg (Elektroarbeidernes Fagforening 

Trøndelag)
• Audun Otterstad (EBA Trøndelag)
• Ranka Kvarving (Håndverkerforeningen i Trondheim)
• Ørjan Antonsen (Fellesforbundets avdeling 762) vara
• Kim Espen Johansen (Trondheim Kobber- og 

Blikkenslagerlaug) vara

Byggebransjens uropatrulje 
Byggebransjens uropatrulje er ett av sju «to-part»-prosjekter i Norge som skal forebygge 
arbeidslivskriminalitet og sikre like konkurransevilkår i bygg- og anleggsbransjen. 

I 2022 sendte Byggebransjens Uropatrulje 

242 tips til ulike etater, deriblant 24 til DLE. 
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Samarbeid mellom 
bedriftene
Generelt har vi et godt samarbeid mellom seriøse og 
organiserte aktører i Trøndelag. Flere bedrifter leier ut/
inn montører og lærlinger mellom seg. Med dette unngår 
vi at bemanningsbyråer får et fotfeste i fylket. Det er hele 
bransjen tjent med! Både fagforeninga og Nelfo (bedriftenes 
organisasjon) bidrar til å formidle behov for inn- og utleie til 
bedriftene. 

Kvinner i teknikk  
og håndverk
 «Kvinner i teknikk og håndverk» er et nettverk for kvinner 
som jobber eller går på yrkesfag innen Bygg og anleggsteknikk, 
Elektrofag og Teknikk og industriell produksjon. Nettverket har 
base i Trøndelag, med flere søsternettverk over hele landet. 
Hovedmålet er å normalisere kvinners plass i byggebransjen 
og på verkstedene. 

Fagforeninga støtter Kvinner i teknikk og håndverk økonomisk, 
og flere av våre medlemmer er aktive i nettverket. 

Montørjentene
På Vestlandet har de i 10 år hatt et jentenettverk kalt 
Montørjentene. De har gjort en meget god jobb for jentene i 
bransjen vår i Vestland, men også andre plasser. De er også ut 
på skolebesøk på ungdomsskoler for å rekruttere flere jenter 
til elektrofagene. De arrangerer egne samlinger for jenter, og 
deltar på messer for å fremme bransjen vår.
Montørjentene hadde invitert folk fra hele landet til en 
konferanse i Bergen den 29.-30. desember for å dele på 
erfaringer på tvers av fylkesgrenser. Fra Trøndelag deltok Tonje 
Fagerbekk fra Elektro Team, Torill Møller-Holst fra Vintervoll og 
Lars R. Mjøen fra EFT.

LO-kongressen
LO-kongressen avholdes hvert 4. år. Eystein og Kim Olav 
deltok som observatører. Det var 315 delegater som deltok. 
Eystein gikk inn som en av EL og IT Forbundets delegater på 
kongressens siste dag, grunnet forfall. 

Deltagere på konferansen til 
Montørjentene (Foto: Kari Kløvstad)

Gudrun fra Pensjon for alle på LO-kongressen
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Engasjement i andre 
deler av EL og IT 
Forbundet
Forbundsstyret
Eystein Garberg har vært medlem av  
forbundsstyret siden landsmøtet i 2019. 

Landsstyret
Landsstyret er forbundets øverste myndighet mellom 
landsmøtene. Landsstyret møtes normalt to ganger i året. 
Hvert distrikt har et visst antall delegater, ut fra medlemstallet. 
Trøndelag har 6 plasser, deriblant fagforeningas nestleder Kim 
Olav Johansen og 1. styremedlem Runar Andreas Lein. Eystein 
deltar i landsstyret som representant for forbundsstyret. 

EL og IT Forbundet Trøndelag
Nestlederen vår, Kim Olav Johansen, er leder av EL og IT 
Forbundet Trøndelag. Runar Andreas Lein og Ole Andreas 
Heitlo er styremedlemmer fra vår fagforening. Eystein Garberg 
er 3. varamedlem til styret, og Camilla Åmot Johansen er 
personlig vara for ungdomsrepresentanten i styret. 

LOK-miljøet
Installasjonsmiljøet velger sine folk til de forskjellige utvalgene 
på landstariffkonferansen, som arrangeres høsten før 
tariffoppgjør. I 2021 ble disse valgt:
- Forhandlingsutvalget: Eystein Garberg
- Tariffutvalget: Eystein Garberg
- Akkordutvalget: Endre Klokkervold
- Etterutdanningsutvalget: Even Karlsen
- Offshore- og anleggsutvalget: Ole Andreas Heitlo

Erfaringsutveksling
Fagforeninga prøver alltid å lære av andre som gjør 
fornuftige ting, og vi stiller også opp når andre distrikt eller 
søsterfagforeninger vil lære av oss.

Foto: Nettverk

Landsstyremøtet i juni var på Utøya

Her følger noen av erfaringsutvekslingene vi hadde i 2022:
- Ørjan, fra Ungdomsutvalget i distrikt Finnmark, var med 

da fagforeninga besøkte elektroelevene på Strinda VG2 
Elenergi og Ekom, her i Trøndelag.

- Flere av distriktene (søsterfagforeningene) har nylig 
opprettet lignende stillinger som organisasjonssekretær 
Endre har hatt siden 2016 i vår fagforening. I 2022 
besøkte Endre organisasjonssekretærene i både Oslo 
og Bergen, Steffen og Øyvind, og hadde en hel dag med 
erfaringsutveksling. 

- Fagforeninga deltok over Teams på klubbmøte til Gagama 
Elektro i Finnmark, og hadde 30 minutters akkordkurs.

- Fagforeninga viste frem foreløpige erfaringer og bilder 
fra Brakkeaksjonens runder til Fellesforbundets HMS-
Konferanse i Scandic Lerkendal

- Fagforeninga hadde 1 time akkordkurs for Caverions 
Samarbeidskonferanse i Oslo
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Norske Skog

Fra årsberetningen i 2021:
El/auto-avdelinga på Norske Skog Skogn har mistet mange dyktige 
fagarbeidere det siste året. Fabrikken sliter med rekruttering, siden 
de tilbyr et lønnsnivå langt under bransjesnitt. Dette har medført 
manglende bemanning på flere skift. Bedriften har tradisjon for å presse 
de ansatte til å ta på seg ekstra skift for å få det til å gå rundt, men nå 
har belastningen blitt så stor at de ansatte sier at det er nok. Dette har 
ikke bedriften akseptert, og anklaget de ansatte for ulovlig aksjonering. 
EL og IT Forbundet og Norsk Industri har møttes på fabrikken, og 
klubbleder Kim Olav har måtte reise til Oslo for å møte LO og NHO for å 
tilbakevise anklagene.

Mot slutten av 2021 tilspisset situasjonen seg på fabrikken. 
Folk ble truet med lønnsnekt, skriftlige advarsler ble utdelt, 
det kom trusler om personalsaker, folk ble sykemeldt, og flere 
sluttet. 

Ved starten av 2022 kom Kim Olav tilbake til bedriften i 40%, 
selv om det i utgangspunktet var avtalt at han skulle frikjøpes 
100 % for fagforeninga og EL og IT Forbundet Trøndelag. 
Medlemmene hadde behov for han som tillitsvalgt, siden 
nestlederen som hadde tatt over også hadde sluttet. Bedriften 
uttrykte også gjentatte ganger at de hadde behov for Kim som 
tillitsvalgt på bedriften. Kim ble allikevel umiddelbart presset 
over på skift, hvor han ble utilgjengelig for medlemmene. Han 
ble samtidig fratatt retten og muligheten til å fungere som 
leder for EL og IT Trøndelag. 

Styret i fagforeninga så hvordan konfliktene gikk inn på 
Kim og medlemmene i klubben, og besluttet å arrangere 
en fanemarkering utenfor bedriften. Vi kan aldri sitte stille 
og se på at våre medlemmer og, ikke minst tillitsvalgte blir 
trakassert.

Andre saker
Forbud mot bemanningsbransjen
De siste årene har fagforeningene i Oslo-området kjempet for 
et forbud mot bemanningsbransjen. Vi har selvsagt støttet 
dette arbeidet, blant annet gjennom å delta på fire politiske 
streiker. 

Endelig har vi polititikere som lytter til fagbevegelsen, og i 
desember 2022 ble det klart at det fra sommeren 2023 blir et 
forbud mot innleie fra bemanningsselskap på byggeplasser i 
Oslo-området! 

I tillegg til dette er det flere viktige endringer:
- Adgangen til å leie inn fra bemanningsbyrå «når arbeidet 

er av midlertidig karakter», faller bort. 
- Grensa mellom innleie og entreprise tydeliggjøres.
- Rett til fast ansettelse etter tre års innleie. 
- Det opprettes en godkjenningsordning for 

bemanningsbyrå.
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Eystein ledet markeringen. Kim Olav sa noen ord, og Ståle Johansen fra 
verkstedklubben på Verdal, Lars Olav Iversen fra Tine Verdal, og John Peder 
Denstad, LO-leder i Trondheim holdt gode appeller. 

– Det siste er at bedriften har gjennomført en arbeidsmiljøundersøkelse ved 
bedriften. I den undersøkelsen oppsummerer medlemmene mine og ingeniørene 
ved avdelinga situasjonen i fem punkter: Vi har for lav bemanning, vi har ingen 
involvering, ingen opplæring, ingen ledelse med forståelse for jobben vår og 
på toppen av det har vi ikke konkurransedyktig lønn som gir oss i stand til å 
rekruttere. Ledelsen på sin side beskylder oss for å spise ledere, vi blir kalt grisk, 
grådig og egoistisk som krever konkurransedyktig lønn og jeg som tillitsvalgt blir 
beskyldt for å ikke stille opp i møter, når sannheten er at ledelsen bevisst legger 
møter til dager der jeg ikke er på jobb. Klubbleder Kim Olav Johansen
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Kampen på Norske Skog Skogn

Ledelsens respækt ferr tillitsvalgte, hi kommi heil bort,
Dæm hørre ka vi sei, men dæm bryr dæ itj stort.

Ledelsa gjør kun d dæm tænke, å akkurat som dæm vil,
Mens dæm prøve å kneble åss, t å håill kjæft & vårrå still.

Vi ønske bedrifta gått, kjæm me mang ein tanke og ide,
Med samarbeid & medbestæmmelse, hi Norge hatt sukkse.
Ledelsen syns vi e ein plag, å at vi skal gjørrå som dæm sei.

Sjøl om aill ainner veit, nå ainna e rætt vei.

Når ledelsn går t angrep, på vårres kamerata,
Kaille vi inn t kamp, me fagbevegelsas soldata.

I solidaritet står ilag, me kvarteinner,
Fanan vi heill, ståilt i vårres heinner.

Om ledelsn tærge på sæ, fagbevægelsas vrede,
Ska vi mobiliser å vis, at vi e te stede.

Vi lætt åss itj hærs me, vi går t kamp om vi må,
D må aill ledera først som sist ferstå.

Vi trøng itj nå våpen, kula eiller krutt,
Med fana å ord, vinn vi t slutt.

Ledelsa e mang, men vi e mang fleir,
Om vi står samla, vil vi bestaindi seir!

Idag e d dåkk, i mårrå nån ainn,
Vi må huss på å still opp, så åft som vi kain.

Når ein sjer aill hen, e kampen værd ailt slite,
Vi støtte dæ Kim Olav, og heile EL og IT!

Sammen står vi imot urætt!
Kameratslig hilsen
Lars Olav Iversen 

Klubbleder NNN, TINE Verdal
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2. mai ble Kim Olav gjenvalgt som leder av EL og IT Trøndelag. 
13. mai ble han innkalt til et såkalt §15-1 møte på bedriften, et 
drøftingsmøte bedriften er lovpålagt å gjennomføre dersom de 
vurderer oppsigelse av en ansatt. Bakgrunnen for dette var at 
bedriften hevdet at det var avtalt at Kim skulle komme tilbake 
100 %, og at han ikke hadde møtt på skift. Påstandene var 
uriktig, og oppsigelsessaken oppkonstruert. Eystein deltok som 
Kim sin tillitsvalgt, mens Norske Skog stilte med en advokat fra 
NHO. Resultatet fra møtet ble at bedriften besluttet «å legge 
oppsigelsen på is». 

Vi vet at isen vanligvis er tynn i mai, og 
det viste seg å stemme. 19. mai kom 
beskjeden om at klubben ved Norske 
Skog/EL og IT Forbundet/LO var 
stevnet for Arbeidsretten for ulovlige 
kollektive aksjoner. 
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NHO bad om å få saken hastebehandlet i Arbeidsretten, og 
den ble berammet til 23.-24. juni. 

I samarbeid med LO-advokatene utarbeidet vi gode tilsvar til 
påstandene som kom i stevningen. Bedriften dro stadig nye 
momenter inn i saken, og til slutt ble det klart at to dager ikke 
ville være tilstrekkelig for en ordentlig behandling. Saken ble 
utsatt til 22.-26. august, og det ble satt av 5 hele dager. 
Vi var forberedt på å ta med en rekke vitner nedover til Oslo, 
og LO-advokatene kom oppover til fabrikken for å forberede 
folk på det de skulle igjennom. En av bedriftens vitner var 
klubblederen i Fellesforbundet på fabrikken. Han skulle altså 
vitne for NHO i rettssaken. 

Fredagen før saken skulle behandles i Arbeidsretten, ble det 
inngått et forlik som både Kim Olav og medlemmene var godt 
fornøyde med:
- alle de seks påstandene i stevningen ble trukket
- oppsigelsessaken mot Kim ble lagt død 
- Kim fikk 100 % permisjon til å utøve vervet som leder av El 

og It Forbundet Distrikt Trøndelag de neste to årene 

Kim signerte forliket. 

Kim med LO-advokatene Lornts Nagelhus og Edvard Bakke. 

I september trakk den omtalte klubblederen 
fra Fellesforbundet seg som tillitsvalgt, og fikk 
jobb som utviklingsleder ved fabrikken. 

Seniorklubben
Fagforeninga har en svært aktiv seniorklubb, som 
i normalår møtes på Nygaardsvoldheimen den 
siste onsdagen i hver måned. Ved flere anledninger 
bruker de eksterne forelesere, og oppmøtet 
bruker å være godt! Seniorene har også ansvar 
for utsending av årsberetning i posten, dugnad på 
våren og diverse forefallende arbeid.   
 
Er du over 62 år og har lyst til å være med?  
Møt opp!
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Eystein har pågangsmot, vilje og en stor stemme. Han 
argumenterer på en måte som gjør det mulig for medlemmer 
og oss på gulvet å henge med. Eystein representerer oss 
medlemmene og har ikke glemt hvor han kommer fra. Han er 
åpen for alle sine synspunkt. Om du har 1 år, 2 måneder eller 
30 års erfaring virker det ikke som at han bryr seg om, han er 
lydhør til alle. 

Even Karlsen 
(klubbleder Elman, styremedlem EFT)

På årsmøtet i fagforeninga orienterte Eystein 
om at han stiller til valg som ny leder i EL og IT 
Forbundet på landsmøtet i mars 2023. 

I løpet av det siste året har han blitt kontaktet av en rekke 
fagforeninger fra flere steder i landet, med oppfordring om å 
stille. 

Flere tillitsvalgte på årsmøtet uttalte seg positivt om dette, og 
det ble vedtatt en støtteerklæring til kandidaturet. 

Det er tid for at også forbundet setter ny kurs. Da er jeg 
ikke i tvil om at Eystein er rett person. Eystein har en enorm 
arbeidskapasitet, er bemerkelsesverdig strukturert og har 
et pågangsmot som ikke bøyer av. Hvis Eystein sin tid i 
fagforeninga kan gi oss en pekepinn for framtida til forbundet 
vårt, så har vi mye å se fram til: et forbund for framtida, bygd 
på aktive medlemmer og solide fagforeninger! 

Ole Andreas Heitlo 
(klubbleder Aker Solutions, styremedlem EFT)

Eystein er kapabel til å ta ut potensialet som ligger i forbundet 
sentralt. Han er en organisasjonsbygger. Han er visjonær og 
framsynt. Ikke redd for å ta tak i ting som er etablert, men 
som kanskje ikke fungerer optimalt. Han er flink til å gjøre 
endringer og sørge for at organisasjonen blir mer profesjonell 
og mer effektiv. Han er faglig sterk, setter seg utrolig godt inn i 
saker og han er flink til å legge de fram. Han er flink til å jobbe 
strategisk og involverer andre folk der det er nødvendig. Noe 
som er veldig sentralt – og det tror jeg kommer til å bestå når 
han blir forbundsleder – er at han har beina veldig godt planta 
på bakken i medlemsmassen. Det er ingen selvfølge. Han 
brenner ukuelig for medlemmene, det har han gjort hele veien 
og det er han i stand til å håndtere uansett hvilken situasjon 
han havner i. 

Runar Andreas Lein 
(klubbleder Bravida, 1. styremedlem EFT)

Lansering av Eystein 
sitt kandidatur
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Allerede da jeg var lærling klarte Eystein å skape et 
engasjement hos meg og de rundt meg. Det synes jeg er godt 
gjort. Det er bra at Eystein velger å stille. Det er sjeldent man 
får noen så høyt oppe i en organisasjon som er godt plantet i 
jorda, har de riktige verdiene og bryr seg om alle. 

Kristian Hammernes 
(klubbleder Caverion Trondheim)

Som klubbleder i Bravida blomstret han. Han var veldig 
dedikert, tenkte på sine montører og lærlinger og jobbet hardt 
for dem. Det var en revolusjon da han trådte inn i fagforeninga. 
Eystein kommer til å gjøre en kjempejobb, det er jeg helt sikker 
på! Dere må starte arbeidet med å finne Eystein sin etterfølger 
allerede i morgen, for det vil bli nødvendig – hvis ikke gjør EL 
og IT noe dumt. 

Ole Megaard
(tidl. klubbleder og hovedtillitsvalgt i Bravida)

Jeg kom inn i fagforeninga i 2014 med skepsis og fordommer: 
om et pampevelde og LOs tilknytning til Arbeiderpartiet. Så 
ble jeg kjent med en kar som ga meg rom til å utvikle meg, 
som ikke forsøkte å påvirke meg i noen politisk retning og som 
hadde fokus på det som angikk oss medlemmene. 
Eystein har bygd opp fagforeninga og involvert alle sammen 
i alle beslutninger og faser som foreninga har vært igjennom. 
Det har ikke vært noe sololøp fra Eystein, styret og ansatte er 
godt involvert i det som har foregått. 

Kim Olav Johansen 
(klubbleder Norske Skog, nestleder EFT)

Etter årsmøtet arrangerte fagforeninga et møte for 
organisasjonene som hadde oppfordret Eystein til å stille. Slik 
kunne de være de første til å få tilbakemelding, etter at de 
interne avklaringene var gjort i fagforeninga. 

Det kom tilreisende tillitsvalgte fra store deler av landet: 
EL og IT Forbundet distrikt Rogaland, EL og IT Forbundet 
distrikt Agder, EL og IT Forbundet distrikt Oslo/Akershus, 
Bodø Elektrikerforening, Agder Elektromontørforening, 
Rogaland Elektromontørforening, Elektromontørenes Forening 
Oslo/Akershus, LOK-utvalget i Nordland, Heismontørenes 
Fagforening, Print og kopibransjens Fagforening, IKT-bransjens 
Fagforening, Agder Energiforening og Rogaland Energiforening. 

I Eystein har vi en kandidat som har vist en enorm evne til å 
bygge organisasjon, som engasjerer på demokratisk vis og 
som har den gudegaven at han aldri er fornøyd med at «sånn 
har vi alltid gjort det» Å minske avstanden fra medlemmene 
til forbundsledelsen, sørge for betydelig større takhøyde og å 
bygge en reell kampkraft er det mange som har snakket om 
utallige ganger i flere år. Alltid har vi konkludert med at «noe 
må skje». Dette begynner nå, og det skal skje på landsmøtet i 
2023!

Emil Haugen, 
leder av Bodø Elektrikerforening

Eystein har alltid vært en god diskusjonspartner. Han viser 
vilje til å sette seg inn i problemstillinger og er åpen for nye 
innfallsvinkler. Jeg er sikker på at Eystein er rette person til å 
bidra til at vi lykkes. At vi lykkes med å være et forbund hvor 
medlemmene opplever at ledelsen er nysgjerrige på hva de 
er opptatt av, at vi har en organisasjon der det er rom for å 
diskutere nye løsninger og et engasjement for å bygge sterke 
fellesskap. 

Esben Smistad, 
leder av IKT-bransjens fagforening
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Jeg har hatt gleden av å samarbeide med Eystein en rekke år. 
Jeg har blitt kjent med en person som er kunnskapssøkende, 
som vil finne ut av hvordan ting faktisk er, en som er veldig 
nøye og godt forberedt, en som er villig til å gjøre det jobben 
krever og en som ikke minst tør å si hva han mener. 
Arbeidet med organisasjonsutvikling er nødt til å styrkes 
vesentlig, og der stiller han med unik kompetanse. 

Morten Svendsen, 
leder av EL og IT Forbundet Oslo/Akershus

Da det ble kjent at dagens forbundsleder skulle gi seg, tenkte 
jeg umiddelbart på Eystein som en god erstatter. 
Det er fordi Eystein er den han er som person. Han har stilt seg 
disponibel til å svare på spørsmål og gi råd, en som har vist 
oppriktig interesse i hva jeg tenkte og mente om saker, som 
oppfordret meg til å si det og som gav meg en klapp på skuldra 
etterpå. Det er mange ungdommer som har merket Eystein sin 
interesse og glede i å få med seg andre, og i å bygge sterke og 
trygge tillitsvalgte. 

Knut-Richard Slettebø, 
klubbleder Bravida Montørklubb Oslo

Eystein kom som et friskt pust inn i landsstyret for cirka 10 
år siden. Han gav meg en god følelse. Han var opptatt av 
fagstolthet, at vi skal være grundige og av organisering – ikke 
verving. Siden har det imponert meg hvordan han har jobbet 
med pensjonssaken. Han har etablert en metode for å spre 
kunnskapen. Det som er tungt og vanskelig får han ned på et 
plan som gjør at vi forstår det. Jeg har stor tro på deg som 
forbundsleder og du har min fulle, absolutte støtte!

Vidar Holm, 
ansatt i EL og IT Forbundet Oslo/Akershus

Eystein er en kandidat som kan representere oss på en veldig, 
veldig god måte. Vi trenger folk som ser oss, lytter til oss og 
tar oss på alvor. Eystein er ikke redd for å se små miljøer, for å 
knytte bånd, for å bygge allianser og for å få opp nye miljøer. 
Eystein kommer ikke til å være redd for å utfordre LO-
systemet. På vegne av Print- og kopibransjens fagforening gir 
vi vår fulle støtte til Eystein!

Øystein Smestad, 
leder av Print- og kopibransjens fagforening

Vi har utfordret hverandre de siste 8 årene på det å bygge 
fagforening, så jeg vet at Eystein har vært veldig opptatt av å 
få med seg alle klubbene og å organisere bredt. 
Med den bevisstheten han har i forhold til å bruke 
medlemmene, er jeg sikker på at vi får en mye sterkere 
grasrotbevegelse. Jeg gleder meg til å ha med Eystein neste 
gang vi i Heismontørenes Fagforening blir kalt inn til LO for å 
få kjeft. 

Markus Hansen, leder av Heismontørenes Fagforening

Jeg har hatt et godt samarbeid med Eystein i mange år. Han er 
en god formidler, han har stor kapasitet og er strukturert. Alle 
disse egenskapene er viktige for en kommende forbundsleder. 
Jeg likte at han påpekte at vi må ha lyst til å vinne. Det er helt 
vesentlig. Hvis man ikke vil vinne bør man finne seg noe annet 
å holde på med. Kampviljen ligger latent hos medlemmene, 
men vi må bygge en kultur der ledelsen evner å bruke denne 
kraften. Det tror jeg at du har evnene til, Eystein. 

Øivind Wallentinsen, 
leder av Rogaland Elektromontørforening

Det var litt plagsomt å samarbeide med Eystein i 
konsernutvalget til Bravida, fordi da måtte også jeg jobbe så 
mye.  Det var nitidig arbeid, alt skulle gjøres ordentlig, og vi 
måtte forberede oss godt. Men resultatet ble veldig bra, fordi 
han ville noe! 

Det ligger hardt arbeid bak alt dere har fått til i Trøndelag; 
Eystein får til det han vil. Han har et nettverk både i og utenfor 
forbundet, som jeg tror er helt essensielt for en forbundsleder. 

Han er engasjert og kvalitetsbevisst. Alt skal det være kvalitet 
over, både forberedelsene og resultatet. Slik tenker en 
fagarbeider! EL og IT Forbundet er heldig siden Eystein har 
takket ja til å stille som forbundsleder. Hvem andre skal det 
være?

Kai-Otto Helmersen, leder av Elektromontørenes forening 
Oslo/Akershus
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Fra før hadde Geir Ove Kulseth lansert sitt kandidatur. 
Han var tidligere ansatt i fagforeninga, men har jobbet på 
forbundskontoret de 5 siste årene.

Det første offentlige arrangementet som begge kandidatene 
deltok på, var Oslokonferansen i august. Eystein sendte senere 
ut en henvendelse til alle distriktene om at han håpet på å bli 
invitert rundt til møter der de diskuterte landsmøtet. 

I løpet av 2022 ble han invitert til Nordland, Agder, Rogaland, 
Oslo, Vestland, Vestfold/Telemark, Østfold, Trøndelag og 
Lillehammerkonferansen. 

Foto: Knut Viggen, NettverkFoto: Knut Viggen, Nettverk

Foto: Knut Viggen, Nettverk
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Vårt engasjement i  
andre organisasjoner
Industriaksjonen
Strømpriskrisen har opptatt Industriaksjonen mye i 2022. Lave 
forutsigbare strømpriser har vært et viktig konkurransefortrinn 
for norsk industri gjennom mange tiår, men nå er dette 
konkurransefortrinnet borte. I tillegg til at strømprisene har 
opptatt Industriaksjonen stort i 2022, så har også viktige 
personer i Industriaksjonen deltatt i «parterapi» sammen med 
miljøorganisasjonene Fremtiden i våre hender og Natur og 
ungdom. Manifest tankesmie er initiativtakeren til parterapien, 
og målet er å få industrimiljø og miljøorganisasjoner til å bedre 
forstå hverandre.

Vi krever politisk kontroll over strømprisene
I januar arrangerte Industriaksjonen fanemarkering foran 
stortinget hvor budskapet var «Vi krever politisk kontroll 
over strømprisene». Det ble sendt ut et opprop med 
tittelen «Vannkrafta er vår» hvor fagforeninger og lokale 
avdelinger i LO ble oppfordret til å stille seg bak felles krav. 
Etter fanemarkeringen ble kravene overlevert til Olje- og 
energiministeren. 

Blant kravene på lengre sikt finner vi blant annet:
· Meld Norge ut av Acer og EUs energiunion – Fortsatt 

kraftsamarbeid med nabolandene våre. 
· Stans krafteksport ved lav fyllingsgrad i vannmagasinene 

for å sikre bærekraftig tilgang på strøm. 
· Forutsigbare og langsiktige kraftpriser for industri og 

landbruk, samt toprissystem på strøm for husholdninger. 

En knapp mnd. etter fanemarkeringen arrangerte 
Industriaksjonen fakkeltog over hele landet i samarbeid med 
lokalorganisasjoner og lokale fagforeninger. Også her var 
budskapet at man krever politisk kontroll over strømprisene
. 
Alternativ Energikommisjon (AEK)
Høyre-regjeringen satte i sin tid ned en energikommisjon 
som skulle se på dagens kraftsystem og komme med 
forslag til endringer. Industriaksjonen var skeptiske til 
energikommisjonen da sammensetningen av folk stort sett 
besto av direktører og økonomer, med unntak av en person fra 
LOs ledelse. 

Industriaksjonen tok derfor initiativ til å sette ned en Alternativ 
energikommisjon (AEK) med et vidt mandat og en bred 
sammensetning av folk. Blant sammensetningen til AEK finner 
man blant annet en tidligere statssekretær, en tidligere LO 
leder, en høyesterettsadvokat, flere professorer, en utreder, en 
overingeniør og ikke minst tillitsvalgte. AEK leverte sin rapport 
2. november 2022. Rapporten er satt sammen på en slik måte 
at den skal være enkel å forstå for folk flest. 
Gå inn på www.a-ek.no og les.  

Industrikonferanse
Industriaksjonen arrangerte en industrikonferanse november 
2022. Den røde tråden gjennom konferansen var grønn 
omstilling. Konferansen hadde deltakere fra store deler av 
landet. 

På industrikonferansen ble rapporten fra Alternativ 
Energikommisjon lagt frem for første gang. 

Årsmøte
Årsmøte ble avholdt i 2 omganger. Årsmøtet 10 mars valgte 
valgkomite, godkjente regnskap og reviderte vedtektene. Det 
ekstraordinære årsmøtet avholdt 7. november valgte et nytt 
styre og nytt arbeidsutvalg. Kim Olav Johansen ble gjenvalgt til 
styret og i tillegg valgt inn i arbeidsutvalget i Industriaksjonen.  
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Pensjon for alle
Pensjon for alle er en sammenslutning av 
pensjonsnerder på grasrotnivå, fra forskjellige 
fagforeningsmiljøer i hele landet. Eystein sitter 
i organisasjonens styre. 

I løpet av året har Eystein holdt en rekke pensjonsforedrag, 
bl.a. for EL og IT forbundet i Nordland og Agder, NNN 
Grilstad, NNN Trøndelag, HK region Midt-Norge, LO i Bravida, 
LO i Trondheim og omegn, lokal-LOer i Rogaland, EL og IT 
Forbundets pensjonskonferanse og installasjonskonferanse, 
samt EL og IT-klubbene i Norsk Helsenett, Fosenkraft Elektro, 
Aker Solutions og Aibel. 

I juni 2020 oppnevnte Solberg-regjeringen et utvalg som 
skulle evaluere pensjonsreformen. Utvalget ble ledet av Kristin 
Skogen Lund og de la fram sin rapport i juni i 2022,  
NOU 2022: 7 Et forbedret pensjonssystem. 

Manifest Tankesmie
Fagforeningsleder Eystein Garberg har sittet 
i Manifest sitt fagligpolitiske råd siden 2015. 
Rådet møtes vanligvis to ganger i året. 

I 2022 var det ett digitalt og ett fysisk møte. Eystein var 
forhindret fra å delta på begge, men Kim Olav deltok som 
vara på det siste møtet. 

Pensjon for alle satte ned et alternativt utvalg, 
«Pensjonsutvalget for alle», som etter vår vurdering 
representerte vanlige folk på en bedre måte. Eystein deltok 
her, og utvalget leverte sin rapport 6. september.  

Besøk gjerne pensjonforalle.no 

Disse temaene ble tatt opp:
• Manifestkonferansen 2023.
• Manifests strategi framover.  

Kommende pamfletter og notater. 
• Forlaget Manifests nyeste og kommende utgivelser. 
• Manifest Media. Venstresidens nye medieplattform.

I tillegg er «Rådets runde: Hvilke saker rører seg ute i ulike 
bransjer og forbund?» en fast sak på møtene.  
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Tillitsvalgt saksøkte bedrift etter varslingssak 
Tine-tillitsvalgt Lars Olav Iversen ble varslet på av den 
lokale HR-sjefen. I tida etterpå følte han seg sterkt 
motarbeidet av egen arbeidsgiver, så han gikk til søksmål 
mot bedriften. Retten ga medhold til Lars Olav om at 
belastningen Tine påførte han var utilbørlig og lovstridig. 
EFT stilte opp på markeringen i forbindelse med rettsaken 
på Steinkjer den 27. januar.

Demonstrasjoner 
og markeringer

Politisk streik mot 
bemanningsbransjen 
20. januar deltok Endre 
med fagforeningas fane 
foran Stortinget, til 
støtte for parolen «Ta 
politisk kontroll over 
strømprisene!»

Markering for politisk styring av strømpriser 
Fagforeninga deltok på tre av de 
landsomfattende markeringene 15. februar,  
i Trondheim, på Verdal og i Stavanger.
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1.mai-arrangement 
Fagforeninga inviterte medlemmer med familie til 1. mai-
lunsj på Håndverkeren i Trondheim sentrum. Rundt 50 
medlemmer med familie var innom lunsjen. Etter lunsjen ble 
medlemmene oppfordret til å delta i 1. mai-toget, samt høre 
på appeller på torget.

Lærerstreik 
Utdanningsforbundet (Unio), Skolenes Landsforbund (LO) og 
Norsk Lektorlag (Akademikerne) gikk i juni 2022 ut i streik i 
tariffområdet KS. Bakgrunnen for streiken var lønnstilbudet 
fra KS og lærernes lønnsutvikling over tid. Streiken hadde 
også grunnlag i lave søkertall til lærerutdanningene og den 
høye andelen ansatte uten lærerutdanning i norsk skole. 
Streiken ble avsluttet 27. september ved bruk av tvungen 
lønnsnemnd. 

Runar Bu Karlsen og Kevin Karlsen deltok på fanemarkering 
utenfor rådhuset i Trondheim 5. september, til støtte for 
streiken. 

Folkefest mot Sian 
22. august inviterte LO i Trondheim og omegn til folkefest 
i Tordenskjoldparken, som et alternativ til Sian sitt 
arrangement på torget. Runar Andreas Lein stilte med 
fagforeningas fane på torget, sammen med en rekke andre 
fagforeninger som alle marsjerte bort da Sian startet. 

Barnehagestreik for rettferdig pensjon 
Utdanningsforbundet (Unio), Fagforbundet (LO) og Delta 
(YS) gikk i oktober 2022 ut i streik i tariffområdet PBL 
(Private Barnehagers Landsforbund). Bakgrunnen for 
streiken var at partene ikke ble enige med PBL om en ny 
pensjonsavtale. PBL ville ikke gi ansatte i PBL-barnehagene 
en AFP-ordning som gir et livsvarig tillegg på toppen av 
tjenestepensjonsordningen. Ansatte i PBL måtte også 
betale en høyere egenandel til pensjonen sin enn i andre 
private og kommunale barnehager. Streiken ble avsluttet 
16. november med gjennomslag for pensjonskrav.
Runar Bu Karlsen deltok med fagforeningas fane på en 
felles støttemarkering for de streikende barnehageansatte 
i 7. november. 
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Representantskapsmøte
Halvårsmøtet ble gjennomført på Scandic 
Lerkendal 28. November. 58 representanter og 
5 gjester var til stede. Siden tilbakemeldingene 
etter at vi gjennomførte årsmøtet på dagtid 
var så positive, bestemte vi oss for å ta 
halvårsmøtet på dagtid også.
 
Eystein redegjorde for noe av aktiviteten i fagforeninga siden 
årsmøtet i april. I tillegg ble det tid til å behandle flere tema. 
Lading av elbil, med vekt på viktigheten av å inngå en god 
avtale som sikrer at våre medlemmer får dekt nødvendige 
kostnader – dersom man aksepterer hjemmelading. 
Reisetidsbestemmelser, med oppsummering av det viktigste 
fra resultatet i tariffoppgjøret: 

• EL og IT Forbundet anser det som avklart at reisetid er å 
anse som arbeidstid.

• I tariffoppgjøret 2022 fikk vi redusert reisetiden uten 
betaling fra 20 minutter til 15 minutter.

• Hovedregelen er fortsatt at man skal møte på bedriften.
• Man kan møte direkte på arbeidsstedet (prosjektet eller 

ute til kunde) med reiser inntil 15 minutter.

«Arven etter Franco»: Eystein og Kim Olav orienterte fra 
studieturen de deltok på til Spania. Representantskapet vedtok 
at vi skal delta på fremtidige turer: 

«Fagforeningas internasjonale solidaritetsfond dekker årlig 
deltagelse for en person på en studietur til Spania. Dette kan 
være en tur arrangert av gruppa «Arven etter Franco», eller 
andre turer med liknende formål.»

Lars Roar gikk igjennom styrets forslag til budsjett for 2023, 
som ble vedtatt. 

Valg av valgkomité
Disse ble valgt til valgkomité: Jonas Strand (Bravida), Maria 
Bjørgen (Caverion Trondheim), Per Magnus Pedersen 
(Fjeldseth), Frode Wollum (Kraftlaget Rise Elektro 1) og Brage 
Sæther (Midt Elektro). Stian Østhus Lund (Vintervoll) og Sonja 
Alseth (Rissa Kraftlag Installasjon) ble varamedlemmer.

Vervepremier
To ganger i året trekker vi ut 8 vinnere av vervepremier. Alle 
som har vervet et medlem er med i trekninga, og man får 
like mange «lodd» som det antallet man har vervet. Styrets 
medlemmer deltar ikke i trekningen.  

For perioden april 2022 – september 2022 vant disse: 
• Joachim Brørs Sommerfeld (NTE Elektro Steinkjer)
• Robert Skjøstad (GK Elektro)
• Jonas Strand (Bravida)
• Joakim Hågensen Herje (NTE Elektro Trondheim)
• Erik Ihle Pedersen (OneCo Elektro)
• Thomas Glørstad (El-Konsult)
• Frode Erlingsen (Elektrikerservice)
• Per Magnus Pedersen (Fjeldseth)

Vinnerne fikk velge mellom termos og jaktkniv, eller en 
høyttaler fra Harman Kardon. 

Kim orienterte om turen
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Arven etter Franco
Eystein og Kim Olav deltok på studieturen 
«Arven etter Franco», 24.-30. september, 
sammen med rundt 30 fagforeningsfolk fra 
EL og IT Forbundet, Handel og Kontor og 
Fagforbundet. Tidligere forbundssekretær 
Henning Solhaug var ansvarlig for turen. 

Hensikten var å sette søkelys på hva fascisme kan gjøre 
med et land, og hvordan det påvirker befolkningen når 
myndighetene ikke tar et oppgjør med det som har skjedd.  

Borgerkrigen i Spania startet med et kupp ledet av Francisco 
Franco, mot den demokratisk valgte venstreregjeringen. Krigen 
varte i 1000 dager, og 500.000 ble drept. Dette ble opptakten 
til 2. verdenskrig, og Hitler og Mussolini brukte borgerkrigen 
til å prøve ut ny våpenteknologi. Det var kun Sovjetunionen 
og Mexico som støttet republikanerne, samt 35.000 frivillige 
(«brigadister») fra 75 land. 

Francos seier ble starten på 40 år med fascistisk diktatur. Alle 
som hadde vært mot statskuppet ble kriminalisert. En million 
mennesker ble fengslet etter summariske rettssaker, 20.000 
av disse ble dømt til døden og henrettet. Militærdomstoler 
dømte 200.000 til livstids- eller langtidsstraffer. 
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Politiske partier og fagorganisering ble forbudt. Forfølgelsene 
og drapene på politiske motstandere fortsatte helt fram til 
Francos død og overgangen til demokrati. Så sent som i januar 
1977, to år etter at Franco var død, ble fem jurister som tilhørte 
fagorganisasjonen CCOO skutt og drepte av fascister med bånd 
til spansk etterretning. Forfølgelsene rammet ikke bare voksne, 
også barn av Francos motstandere ble systematisk utsatt 
for overgrep. Mer enn 30.000 barn ble tatt fra sine foreldre 
og overført til barnehjem eller gitt til regimets støttespillere, 
gjennom et samarbeid med den katolske kirka. 

Etter Francos død i 1975 startet overgangen til demokrati. 
I dette arbeidet ble amnestiloven og glemselspakten 
sentrale. Dermed fikk de som hadde begått brudd på 
menneskerettighetene immunitet mot straff, og mange av 
Francos medspillere fikk viktige stillinger i spansk politikk og 
næringsliv. Samtidig ble Frankismens overgrep feid under 
teppet, og 40 år med forfølgelse og undertrykking ble 
etterfulgt av en beskjed om å glemme. 

Utallige familier har derfor stått igjen uten svar på hva som 
skjedde med familiemedlemmene deres, og de har aldri fått 
noen grav å gå til. 

De siste tiårene har flere organisasjoner jobbet for å åpne 
massegraver og identifisere restene de finner, slik at 
etterkommerne kan få svar. Først da kan sårene begynne å 
gro. Vi møtte flere etterlatte, og deres budskap var at Spanias 
ukjente historie må gjøres kjent – slik at vi unngår at slikt skjer 
igjen! 

Ting du kanskje ikke visste om Spania …
• Etter Kambodsja er Spania det landet i verden med flest 

massegraver (ca. 2000) og savnede personer (114.226)
• 30.000 mødre ble fratatt sine barn i perioden 1936-1980
• 1 million innbyggere satt i til sammen 300 konsentrasjonsleirer
• Befolkningen levde under et fascistisk diktatur med systematisk 

undertrykking i 40 år
• Politiske henrettelser så sent som i 1975
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Krigen spanjolene vil glemme
Tekst: Jan-Erik Østlie, LO Media

Den spanske borgerkrigen startet 18. juli 1936 og sluttet 
med general Francos maktovertakelsen 1. april 1939. 
Så fulgte et 36 års langt diktatur. Ingen av delene vil 
spanjolene i dag snakke om. De vil helst lukke gamle sår.

ATOCHA-MONUMNETET: Minnesmerket over fem falne 
advokater i sentrum av Madrid. Foto: Jan-Erik Østlie
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Noen hevder at tiden leger alle sår. Det er ikke sant. Noen sår 
kan ikke leges. I hvert fall ikke helt. For dem som mistet sine 
kjære i den spanske borgerkrigen, mennesker som ble brutalt 
likvidert og kastet i massegraver ingen vet hvor er – både 
under krigen og i tida etterpå – er det umulig å glemme.
Dette er også en del av arven etter Franco. De etterlatte vil 
vite. Sjøl om det bare er beinrester igjen, så er funnet av disse 
bedre enn ingenting. For minnet dør aldri.

I borgerkrigens fotspor
Henning Solhaug, tidligere forbundssekretær i El og IT 
Forbundet, var sammen med hele forbundsstyret i Spania 
i 2013. De ble blant annet innviet i noen av borgerkrigens 
grusomheter. Da ble ideen født.

Året etter bevilget forbundsstyret 50.000 kroner til 
Associatión para la Recuperiacon de la Memoria Historica 
(ARMH), eller organisasjonen for gjenopprettelse av historiske 
minner som er den norske oversettelsen.

Hvorfor ikke lage et studieopplegg? Hvorfor ikke ta med seg 
en gjeng fagforeningskamerater på tur til Spania for å gå 
borgerkrigen litt nærmere etter i sømmene?

Og ikke minst: Hvorfor ikke se på hvordan spanske 
myndigheter har forvaltet arven etter Fransisco Franco, 
fascisten som døde i 1975 med mer blod på fingrene enn de 
fleste.

Solhaug, som har vært opptatt av denne krigen i årevis og 
er stinn av kunnskap om den, fikk oppdraget av daværende 
forbundsleder Hans Felix. Siden har det blitt arrangert flere 
turer.

Historien kan ikke dø
Og i år reiste 29 norske tillitsvalgte til Madrid og Valencia for 
å møte spanske fagforeningskamerater og andre som kunne 
fortelle sine historier om hva den spanske borgerkrigen var for 
noe. Om fortielsen, glemselen og forsøket særlig den spanske 
politiske høyresiden har gjort på å kaste sand og jord over 
drapene, over massegravene og de plutselige forsvinningene.
Men dette lar seg ikke gjøre. Noen vil aldri glemme. Historien 
dør aldri.

Dette fikk de norske tillitsvalgte som kom fra EL og IT 
Forbundet, Fagforbundet og Handel og Kontor bekreftet siste 
uka i september.

HISTORIETIME: Henning Solhaug innledet oppholdet med en 
drøy times gjennomgang av den spanske borgerkrigen i et 
historisk perspektiv. Foto: Jan-Erik Østlie

KONSENTRASJONSLEIRENE: Carlos Hernandez de Miguel er 
journalist og forfatter av boka «Los Campos de Concentracion 
de Franco». Foto: Jan-Erik Østlie

HELE GRUPPA: Foran et minnesmerke ved 
kirkegården Almudena i Madrid.
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Konsentrasjons- og arbeidsleire
Carlos Hernandez de Miguel er journalist og forfatter av boka 
«Los Campos de Concentracion de Franco» – ei tjukk bok som 
forteller om de 300 konsentrasjonsleirene Franco etablerte 
i Spania mellom 1936 og 1947. Og om arbeidsleirene som 
eksisterte helt fram til hans død i 1975.

Carlos fortalte at 99 prosent av dagens spanjoler fortsatt er 
skeptiske til at disse leirene fantes. Det er uansett påvist at 
minst 7.000 ble torturert eller satt i slavearbeid til de døde. 
Carlos mente antallet må være mye høyere. En av hans onkler 
hadde vært i en sånn leir.

Norske brigadister
Gruppa møtte også Aku og Ainhoa, utgiverne av Nordahl 
Griegs «Spansk sommer», både med spansk og norsk tekst.
Nordahl Grieg var en av mellom 200 og 300 norske frivillige 
som trosset de norske myndighetenes ikke-intervensjonslinje, 
og deltok i kampen mot Franco i borgerkrigen. Kjente 
journalister som Lise Lindbæk og Gerda Grepp var også med, 
det samme var Haakon Lie.

Et stramt og innholdsrikt program
Gruppa besøkte også undervisningssenteret CCOO (Comisiones 
Obreras) – skolen til det største fagforbundet i dagens Spania. 
Her sto en gjennomgang av dagens politiske situasjon i Spania 
på dagsorden.

Kirkegården Almudena i Madrid ble besøkt. Her ligger blant 
annet Dolores Ibarruri (La Pasionaria) og broren til Federico 
García Lorca begravet. Gruppa var også innom stedet hvor 
4.000 republikanere ble skutt, og minnesmerket over 
andre falne. De møtte representanter fra Unión General de 
Trabajadores (UGT), «Arbeidernes allmenne fagforening», den 
sosialdemokratiske fagforeningen. En busstur til Brunete like 
utenfor Madrid hvor mange nordmenn i den internasjonale 
brigaden var, sto også på dagsordenen.

Historiker og forfatter Pablo Sanchez Leon fortalte om Spanias 
ytre høyre-bevegelse, og det ble plass til et besøk til Atocha-
monumentet – et minnesmerke over fem advokater som ble 
skutt uten noen som helst rimelig grunn.
Siste dagen ble tilbrakt i Valencia der en byvandring tok gruppa 
til rådhuset hvor den internasjonale forfatterkongressen som 
Nordahl Grieg deltok på ble besøkt.

HEDRES DEM SOM HEDRES BØR: Almudena i Madrid. 
Foto: Jan-Erik Østlie

LA PASIONARIA: Det spanske kommunistpartiets legendariske 
politiker og frontkjemper. Hun ligger også begravet på 
Almudena i Madrid. Foto: Jan-Erik Østlie

SPANSK SOMMER: Aku og Ainhoa, utgiverne av Nordahl 
Griegs «Spansk sommer».Foto: Jan-Erik Østlie

RESPEKT: Eystein Garberg foran grava til Fransico 
Largo Cabalero. Francisco Largo Caballero (født 15. 
oktober 1869 i Madrid, død 23. mars 1946 i Paris var 
en spansk politiker og fagforeningsmann. Han var 
en periode spansk statsminister i Den andre spanske 
republikken under den spanske borgerkrigen, leder av det 
sosialistiske partiet PSOE og fagorganisasjonen Unión General 
de Trabajadores (UGT)..Foto: Jan-Erik Østlie
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Før mørket inntok byen ble det også tid til en tur på 
avrettingsstedet og kirkegården i Paterna hvor mer enn 
2.000 mennesker ble henrettet av Franco. Og et møte med 
slektninger av forsvunnede. Det antas at over 100.000 av 
mennesker som forsvant fortsatt ikke er funnet.

Ønsket å lære mer
Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag (EFT) hadde sendt 
to deltakere med på turen. Kim Olav Johansen og Eystein 
Garberg. Sistnevnte er 43 år gammel, sitter i EL og IT sitt 
forbundsstyre og stiller som kandidat til ledervervet på 
forbundets landsmøte i mars neste år. Garberg forteller at han 
meldte seg på til denne turen fordi han ønsket å lære mer om 
hva som har foregått i Spania.

– Det er ikke bare i Spania folk ikke veit så mye om dette, vi 
lærer ikke noe om den spanske borgerkrigen på norske skoler 
heller, sier han.

Garberg var anbefalt å være med av tidligere deltakere. At 
Henning Solhaug står bak Arven etter Franco, borget også for 
at dette var en kvalitetstur.
– Ble forventningene dine innfridd?
– Ja, absolutt. Det var mange krevende områder vi var innom. 
Nå ønsker jeg å fordype meg videre, forteller han.

Sterke møter med berørte
Deltakerne på turen hadde på forhånd fått forslag til litteratur 
de kunne og burde lese. Garberg hadde gjort sine forsøk på å 
lese seg opp, men innrømmer at det nå etterpå er mye lettere 
å ta opp igjen de samme tekstene. Nå har han jo vært på 
steder der det hele foregikk og fått et bedre grunnlag.
Han og kollega Johansen skal legge fram en rapport om turen 
på et representantskapsmøte i fagforeninga. Foreninga fikk en 
del penger til sitt 110-års jubileum som skal gå til internasjonalt 
solidaritetsarbeid. Pengene har så langt stått urørt. Kanskje 
kan noe brukes til å sende andre folk på studieturer av denne 
typen, mener Garberg.

– Var det noe på turen som gjorde spesielt sterkt inntrykk?
– Møte med folk som er direkte berørte er alltid sterkt. 

Fortellingen om Christina Ferrer som vokste opp med ei 
bestemor som hadde søkt etter sin far og bror i seksti år var 
et sånt møte. Ellers satte jeg stor pris på å gå i fotsporene til 
Nordahl Grieg, sier Eystein Garberg.

Han minner om at de for kort tid siden hadde et 
landsstyremøte i forbundet på Utøya. Der holdt AUFs 
nestleder en innledning der han blant annet var innom unge 
AUF-ere som reiste fra Utøya til Spania for å kjempe mot 
fascismen, og de så minneplaketten som er satt opp på øya 
over falne AUF-ere.

Nordahl Grieg skrev som kjent diktet «Til ungdommen» som er 
blitt så knyttet til Utøya og grusomhetene 22. juli 2011.

Spaniahjelpen fødte Norsk Folkehjelp
Journalist og forfatter Thor Viksveen skriver i sin jubileumsbok 
til Norsk Folkehjelps 75-årshistorie blant annet følgende: «Det 
som skjedde på Europas sørlige flanke, skapte voldsomme 
reaksjoner i norsk arbeiderbevegelse og en tilsvarende 
mobilisering av krefter for å komme republikanerne til 
unnsetning».

LO var tidlig på banen etter Francos kuppforsøk 18. juli 
1936, og Spaniahjelpen så dagens lys. De ikke ubetydelige 
arbeiderpartipolitikerne Einar Gerhardsen, Haakon Lie og 
Trygve Lie dro alle til fronten.

Gerhardsen holdt til og med tale på Plaza Mayor i Madrid til 
hundrevis av anti-fascister. På norsk. Derfor forstå tilhørerne 
svært lite annet enn at Gerhardsen var på deres side. Og jublet 
med.

Viksveen skriver om spaniahjelpen: «Mer enn 1,3 millioner 
kroner ble samlet inn til den spanske borgerkrigens ofre i et 
land der 20 prosent av befolkningen var arbeidsledig». Norsk 
Folkehjelp ble dannet på bakgrunn av Arbeidersaniteten og 
Spaniahjelpen.

GRAVSTEIN OG BOK: På kirkegården 
Almudena i Madrid. Foto: Jan-Erik Østlie
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Etter- og videreutdanning  
Styret i Elektroarbeidernes fagforening 
Trøndelag har satt ned et eget utvalg, som 
har ansvar for å følge opp fagforeningas 
arbeid med etter- og videreutdanning. 
Utvalget svarer til styret i Elektroarbeidernes 
fagforening Trøndelag. 

Utvalget har i perioden bestått av følgende personer: 
• Runar Andreas Lein (Bravida) 
• Even Karlsen (Elman Innherred)
• Lars R. Mjøen (EFT)

Det ble i løpet av 2022 ikke avholdt egne møter i utvalget. 
Saker ble i hovedsak diskutert mellom Runar Andreas Lein og 
Lars Roar Mjøen, samt i styremøter i fagforeninga.
 
Saker som ble diskutert var i hovedsak: 
• Oppdateringskurs for Elektriker 
• Oppdateringskurs for Telekom 
• Konferanse for Prøvenemndsmedlemmer  
 i EL og IT Trøndelag 
• Konferanse for Tilsynsansvarlige for lærlingene  
• EVU-konferanse i EL og IT Forbundet
• Kurs i solcelleinstallasjoner

Oppdateringskurs elektro
Vi startet 2022 med det planlagte oppdateringskurset elektro 
med oppstart 26. januar. Kurset var fulltegnet med til sammen 
12 deltagere fra Bravida, Buvik Elektro, Caverion Trondheim, 
Elman Innherred, Fosenkraft Elektro og NTE Elektro 
Trondheim.

Vi har de siste årene opplevd stor etterspørsel på disse 
oppdateringskursene. Og satte derfor opp et nytt kurs på 
høsten 2022. Men da det kom kun 3 påmeldinger til dette 
kurset, ble det avlyst. 

Fagforeninga har et meget godt samarbeid med Malvik VGS, 
og spesielt lærer Arne Næverdal. EFT har i samarbeid med 
Malvik VGS gjennomført oppdateringskurs elektro for 121 
deltagere siden 2012. Det er planlagt nytt oppdateringskurs 
elektro i 2023.
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Kurs i solcelleinstallasjoner
EL og IT Forbundet utviklet i 2022 et nytt 2-dagers kurs i 
solcelleinstallasjoner. Pilotkurset ble kjørt på Malvik VGS 
den 9.-10. juni med 16 deltagere. Også dette kurset ble 
gjennomført på Malvik VGS. Tilbakemeldingene på kurset var 
gode, og interessen stor. Derfor ble det satt opp 2 kurs til, ett 
i september og ett i november. Begge disse kursene ble også 
fulltegnet med 15 deltagere per kurs. Kurset er en blanding 
av teori og praktisk montering og testing av solcellepanel. 
Planen for EL og IT er å gjennomføre dette kurset rundt om 
i hele landet. Kurset finansieres av ELBUS-midler (EL og ITs 
utdanningsfond).

Oppdateringskurs telekom
Telekom-kurset er åpnet for påmelding fra 
hele landet. Vi hadde et fulltegnet kurs med 15 
deltagere som skulle egentlig starte i januar 2021. 
Men dette har blitt utsatt på grunn av korona. Vi 
fikk endelig komme i gang med kurset i oktober 
2022. Kurset skal være ferdig i mars 2023. 

Konferanse for tilsynsansvarlige for lærlinger
De siste årene har fagforeninga gjennomført en årlig 
konferanse for tilsynsansvarlige for lærlinger. Her inviteres 
både tilsynsansvarlig og en lærlingerepresentant fra alle 
klubbene. I 2022 ble konferansen utvidet fra 1 til 2 dager, og 
avholdt 9.-10. juni på Thon Hotel Prinsen.

Hovedtema på årets konferanse var de nye læreplanene som 
blir gjeldene for lærlingene som er ute i bedriftene. Are Solli fra 
EL og IT sentralt innledet om temaet på konferansen. I tillegg 
hadde vi besøk av Nina E. Olsen fra Trøndelag fylkeskommune 
som orienterte om internplan for opplæring og varslingsrutiner 
ved mobbing og trakassering. Hugo Sand fra SEOS var også 
med på konferansen og orienterte om status på oppfølging av 
lærlinger i opplæringskontoret.

Følgende klubber deltok på konferansen: Argon (lærling), 
Belsvik Elektro, Berg & Wigum (inkl. Lærling), Bravida, Caverion 
Nord Trøndelag (inkl. Lærling), Caverion Trondheim (inkl. 
lærling), EL-CO, Elman Steinkjer, Elman Innherred, Elteam, 
Eltel Networks (inkl. lærling), Fjeldseth, Fosenkraft Elektro 
(inkl. lærling), GK Elektro (inkl. lærling), Kraftlaget Rise Elektro 
1, Midt Elektro, NTE Elektro Trondheim (inkl. lærling), Oneco 
Elektro, PK Service, Securitas og Vintervoll (inkl. lærling).
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Bedriftene velger fra tid til annen å ta på seg oppdrag langt 
unna. I slike tilfeller må ansatte reise og bo borte fra hjemmet 
for å utføre arbeidet for bedriften. I tariffavtalen vår (LOK 
§9) har vi bestemmelser om det vi kaller for “utenbysarbeid”. 
Her ligger det en mulighet for å avtale arbeidstidsordninger 
som gjør at man kan jobbe mange timer de dagene man er på 
anlegget, mot at man får ta det ut i avspasering (friperiode) 
etterpå. Eksempler på dette er 4-3 og 12-16. Det første tallet 
indikerer hvor mange dager man arbeider på anlegget og det 
siste tallet er hvor mange dager man har fri.

Disse arbeidstidsordningene går ut over bestemmelsene om 
arbeidstid i Arbeidsmiljøloven, og må derfor godkjennes av EL 
og IT Forbundet for at de skal være lovlige. Lars Roar Mjøen i 
EFT har fullmakt til å godkjenne slike ordninger på vegne av EL 
og IT Forbundet. 

Formålet med bestemmelsene i tariffen om innarbeiding- og 
rotasjonsordninger (§9F) er å sikre medlemmene mest mulig 
fritid i hjemmet.  

Det er flere bedrifter som har utenbysarbeid, og en del av 
bedriftene er flinke til å søke slik at arbeidstidsordningen 
blir lovlig. Men vi erfarer at noen bedrifter ikke søker, og 
likevel jobber lange dager på reisearbeid. Fagforeninga vil 
advare mot dette, da man arbeider ulovlig og bryter med 
både tariffavtalens og Arbeidsmiljølovens bestemmelser om 
arbeidstid.

I 2021 godkjente vi 42 søknader om arbeidstidsordninger, 
mens i 2022 sank antallet til 18 stk. 

Rotasjons- og 
innarbeidingsordninger i 
Trøndelag

Godkjente arbeidstidsordninger i Trøndelag

 2021  2022
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Oversikt over godkjente arbeidstidsordninger i 2022:
Fosenkraft Elektro 4-3 Intallasjon av sjøhus i Osen

Bravida 14-21 (dag/natt) Utleie Aibel Haugesund

Fosenkraft Elektro 4-3 Utleie K. Eidem (Selbu) 

FiberTeam AS 12-16 Sitecom Trondheim

Bravida 15-20 Utleie Aibel Melkøya

NTE Elektro Trondheim 4-3 Lerøy, Hitra 

Bravida 10-11 Grytåga Kraftverk, Mosjøen

Fosenkraft Elektro 3-4 Utleie K. Eidem (Selbu)

Bravida 4-3 Fræna Trafo, Møre

Vintervoll 4-3 Utleie Nyvold Oppdal

Bravida 12-16 Sjukehuset Nordmøre og Romsdal

Bravida 4-3 Kjellerholen Trafo - Skjetten, utleid til Omexom

Bravida 10-11 Goulasjohka Kraftverk - Utleie Voith

NTE Elektro 12-16 Mowi Landstrømsanlegg Frøya

Bravida 10-11 Lærdal Trafo

Bravida 10-11 Løkjelsvatn Kravtverk (Utleie GE Renewable)

Nyvold Installasjon 4-3 Prosjektet Breivik i Bjorli

Vinde Tilkomstteknikk 15-20 Utleie Rosenberg Worley

59



60



Medlemsutvikling
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 INNMELDINGER (inkl. elever)

2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 SUM

319 351 596 378 448 291 254 550 2637

 UTMELDINGER (inkl. elever)

2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 SUM

117 144 233 328 231 388 241 222 1682

Antallet betalende medlemmer økte også i 2022. Ved 
utgangen av året var vi totalt 2977 medlemmer (2351 av disse 
var betalende/yrkesaktive). 15. september rundet vi 2300 
yrkesaktive medlemmer!

6 personer ble strøket som medlemmer pga. manglende 
kontingent/forsikringsinnbetaling, og 38 ble overført til andre 
forbund (jobbskifte). 

Siden 2020 har vi vært den nest største fagforeninga i EL og 
IT Forbundet innen installasjonssektoren. I 2022 ble vi akkurat 
forbigått av fagforeninga i Oslo/Akershus

Kjønnsbalanse
Ved utgangen av året hadde vi 177 kvinnelige medlemmer. 
Dette utgjør 5,94 % av alle medlemmene våre. Blant de 
yrkesaktive er 5,96 % kvinner (140 stk). 87 av disse er 
fagarbeidere og 44 er lærlinger. I tillegg kommer 29 elever på 
videregående skole. 

På landsbasis er kvinneandelen 9,5 %. I installasjonsbransjen er 
den lavere, men i fagforeningene i Trøndelag og Vestland ligger 
det rundt 6 %. 

I 2022 hadde vi sju kvinnelige klubbledere i fagforeninga: 
Gunn Anette Melgård (Belsvik Elektro), Tonje Fagerbekk 
(Elektro Team), Aimee Lilliane Følstad (Sectech), Camilla Åmot 
Johansen (NTE Elektro Trondheim), Sonja Alseth (Rissa Kraftlag 
Installasjon), Ronja Iren Myhren (Mesta) og Hedda Hjelanes 
Svorkmo (Metos). I tillegg hadde vi to kvinnelige nestledere: 
Torill Møller-Holst (Vintervoll) og Live Kristine Kaasin (NTE 
Elektro Steinkjer). 

I fagforeningsstyret hadde vi to kvinner: Camilla Åmot 
Johansen som styremedlem, og Tonje Fagerbekk som 
varamedlem. 

EL og IT Forbundet fikk totalt 4 538 nye medlemmer i 2022, 
og var 42.263 medlemmer ved utgangen av året. Av disse var 
31.493 yrkesaktive. Av de nyinnmeldte var 4 044 menn og 539 
kvinner. 

Medlemsutvikling
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25-års medlemskap i EL og IT Forbundet

Edvin Belsås (Bravida)

Henning Gjermstad (Bravida)

Odd Arvid Vikan (Bravida)

Egil Kvarme (Bravida)

Dag Arnar Wiggen (Bravida)

Erik Busch (Caverion Trondheim)

Øyvind Slupphaug (Caverion Trondheim)

Ragnar Mathisen (Caverion Orkanger)

Borgar Krogstadmo (K. Eidem Elektro)

Rune Kjellberg (Fjeldseth)

Yngve Selnes (NTE Elektro Namdalen)

Lars Roar Mjøen (EFT) 

Jarl Inge Tvete (Vintervoll)

Lasse S. Jensen

Kåre Berg

40-års medlemskap i LO

Roger Høines (Malvik Kommune)

Ole Megaard

Roar Bye

Dødsfall: I løpet av 2022 gikk seks av 
våre medlemmer bort: Peder Fallmyr 
(96), Torstein Helge Kildal (94),  
Kåre Audun Svendsen (89), Martin 
O. Røkke (78), Tom Ludvigsen 
(69) og Hans Noreng (69). Alle var 
alderspensjonister. 

Aldersfordeling blant våre mannlige yrkesaktive medlemmer (gjennomsnitt 32,17 år) 

Aldersfordeling blant våre kvinnelige yrkesaktive medlemmer (gjennomsnitt 28,55 år) 

Alderssammensetning
Snittalderen til de yrkesaktive medlemmene er 31,96 år. 
Snittalderen til alle medlemmene våre er 32,89 år.  

Lærlinger
Ved utgangen av året hadde vi 503 lærlingemedlemmer. I 
fagforeninga vår utgjør lærlingene 21,4 % av alle yrkesaktive 
medlemmer. Dette er en god del høyere enn ellers i landet, og 
viser at vår satsning på elevmedlemskap og god oppfølging når 
elevene får læreplass har vært en vellykket strategi. 

Jubilanter i 2022
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Medlemstall pr. virksomhet
(Et utvalg av installasjonsbedriftene) 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023
Abra Beslag - - - 2 2 5 4 5 4 8
Aalmo Elektriker 25 30 31 32 34 38 35 38 45 46
Aker Solutions MMO avd. Trondheim 55 60 60 52 83 85 82 74 68 75
Amdal Elektro - - - - - - 1 1 - -
Argon 2 3 8 25 37 47 43 44 34 34
Avarn Security (tidl. Nokas) 6 6 6 7 6 6 6 6 4 3
Bakken-Elektro - - - - 2 3 4 5 6 6
Belsvik Elektro 4 5 9 6 10 12 10 13 11 18
Berg & Wigum 12 22 22 23 25 28 25 24 23 26
Bergstaden Elektro - - 1 - 7 7 5 5 5 6
Beslag-Consult - - - - - 4 4 4 4 2
Blåsmo Elektro - - - - 2 2 - 1 1 6
Bravida Norge 223 243 247 244 228 257 274 282 272 265
Buvik Elektro 25 32 38 43 44 43 45 44 38 41
Carleif Elektro 2
Caverion Nord-Trøndelag 64 62 64 60 65 63 63 56 56 55
Caverion Orkanger 44 46 43 44 39 37 33 34 34 37
Caverion Trondheim 110 93 78 75 76 81 80 80 77 78
Certego - - 2 2 3 2 - - - 1
Controltec - - - 1 2 2 3 2 2 2
Delta Elektro 6 7 7 6 7 7 6 6 6 8
DF Elektro 1 2
EL-CO       11 13 13 12
Elcom - - - 4 5 7 6 7 8 10
El-eksperten - - - - 2 5 4 3 3 3
Elektriker 1 Trondheim 2 - 1 3 4 5 3 2 2 3
Elektrikerservice 6 8 10 10 10 11 9 10 10 11
Elektriker-Service Verdal - 1 1 - 1 1 3 3 3 3
Elektro Nord 10 3 1 - 2 2 4 5 7 13
Elektro Team 17 22 21 29 34 34 23 25 24 31
Elektro Trøndelag      3 2 3 6 4
Elektropunkt 1 2
Elektroservice - 1 1 1 1 3 2 4 6 7
EL-Focus 4 3 4 6 6 5 4 6 6 6
Elinst Oppdal        1 2 3
El-konsult 5 4 7 8 8 11 16 16 18 25
Elman 15 16 22 31 37 41 49 55 57 62
Elman Namdal       2 5 5 8
Elman Steinkjer - - 8 20 13 18 26 26 28 30
Elman Stjørdal - - - 5 10 15 10 13 14 17
Elman Trondheim       12 15 12 11
ELmidt 2 3
Elotec - - 1 - - - 2 3 2 2
Elpartner - - - - 1 2 1 1 1 2
Elpro Electro - 9 8 6 5 6 4 4 4 7
Elpro Installasjon - 9 10 7 9 10 5 5 6 5
Elpro Solutions - 14 13 12 10 11 12 9 6 6
Elpros - - - 3 1 2 1 6 4 5
Elteam 7 23 29 26 34 43 53 52 61 71
Eltec Elektro - - - - - 1 1 1 1 1
Elteknikk Klæbu 1 2 2 4 3 3 3 3 3 2
Eltel Networks 33 28 27 27 27 28 30 26 27 24
Elvis Elektro - - - - 2 1 4 5 5 4
E–Nor Installasjon 4 3 7 8 7 8 10 15 18 21
ES Elektro - - - - - 10 10 9 10 8
Fiberteam 1 9 5
Fjeldseth 74 87 87 90 92 77 79 86 90 99
Fjøssystemer Midt-Norge 1 1 1
Flow Elektro Midt-Norge 6 7 6
Folla Elektro 1 1
Fosenkraft Elektro       31 25 26 25
Gaula Elektro 1 1 1 1 1 1 5 4 4 3
Gerhardsen Elektro 4 5 5 5 4 5 6 7 7 7
GK Elektro 6 9 12 22 35 40 38 35 35 35
Gorsetekra Installasjon       1 3 3 2
Grong Elektro - 1 1 1 1 1 1 1 1 2
Hallan Elektro - - - - - 2 1 2 3 4
Henninen Elektro 2 3 3 2 - 1 - 1 1 Konkurs
Honeywell Life Safety 2 2 2 3 2 1 1 1 1 1
Hugaas avd. Front Energi - konkurs 2 4 3 10 10 8 4 4 Konkurs
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Jølle & Kristensen       2 6 4 6
K. Eidem Elektro 11 12 16 16 16 17 18 21 20 25
Kraftlaget Rise Elektro 1      17 17 16 17 16
Kråbøl Elektro - - 1 1 3 1 1 3 4 2
Kvål El.inst. 2 2 1 1 1 2 3 3 3 2
Kyst Elektro - - - - - 1 2 4 4 7
Låssenteret      1 1 5 6 7
Midt Elektro       13 15 16 17
Namdal Elektro - - 1 2 4 6 6 6 6 5
Netel - - 2 2 1 3 3 5 5 9
NIAS 2 6 7 7 8 6 5 7 7 5
Nidaros Elektro      3 9 7 6 5
Nortek Elektro - - - - - 1 2 3 2 3
NTE Elektro 135 117 107
Nyvold Installasjon 9 12 14 17 16 17 19 25 29 28
Oneco Elektro (tidl. Sønnico) 45 43 37 39 41 48 48 59 63 65
Otera Traftec 4 6 2 1 5 4 5
O. Løkken 11 13 14 14 15 16 17 16 16 15
PK Service 3 1 2 1 2 11 11 12 15 17
Proff EL og IT      1 2 3 3 4
Proff Elektro 5 1 6 6 9 8 7 6 6 6
Real Installasjon 2 3 3
Rennbu Elektro 2 2 2
Rissa Kraftlag Installasjon      17 20 24 25 24
Sectech - 2 6 8 10 13 12 13 12 13
Sector Alarm 3 6 6 6 4 3 5 2 1 1
Securitas - - 1 5 6 7 8 11 12 11
Semi Elektro - - 3 - - 1 2 1 - 1
Simcon Elektro       5 10
Site Service Nidaros - - - 2 6 7 8 8 9 8
Sitecom      4 4 4 3 9
Sokna Elektro - - - - - 1 - - - 1
Solstad Elektro - - - - - 1 1 1 1 1
Stanley Security 2 2 2 5 6 6 3 3 3 3
Tekam Telecom 1 1 2 2 2 4 12 18 15 15
Totaltek Trøndelag - - - - - 2 2 2 2 4
Tryg Elektro 1 3 4
Trøndelag Elektro - - - - - 2 2 6 5 5
Vinde Tilkomstteknikk - - 2 2 2 - 5 4 19 30
Vinsnesbakk Elektro - - 1 - - 1 1 2 2 2
Vintervoll 150 154 163 173 181 185 181 188 184 178

1113 1210 1288 1412 1483 1625 1697 1928 1919 2015

Medlemstall pr. virksomhet
(Et utvalg av installasjonsbedriftene) 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023
Abra Beslag - - - 2 2 5 4 5 4 8
Aalmo Elektriker 25 30 31 32 34 38 35 38 45 46
Aker Solutions MMO avd. Trondheim 55 60 60 52 83 85 82 74 68 75
Amdal Elektro - - - - - - 1 1 - -
Argon 2 3 8 25 37 47 43 44 34 34
Avarn Security (tidl. Nokas) 6 6 6 7 6 6 6 6 4 3
Bakken-Elektro - - - - 2 3 4 5 6 6
Belsvik Elektro 4 5 9 6 10 12 10 13 11 18
Berg & Wigum 12 22 22 23 25 28 25 24 23 26
Bergstaden Elektro - - 1 - 7 7 5 5 5 6
Beslag-Consult - - - - - 4 4 4 4 2
Blåsmo Elektro - - - - 2 2 - 1 1 6
Bravida Norge 223 243 247 244 228 257 274 282 272 265
Buvik Elektro 25 32 38 43 44 43 45 44 38 41
Carleif Elektro 2
Caverion Nord-Trøndelag 64 62 64 60 65 63 63 56 56 55
Caverion Orkanger 44 46 43 44 39 37 33 34 34 37
Caverion Trondheim 110 93 78 75 76 81 80 80 77 78
Certego - - 2 2 3 2 - - - 1
Controltec - - - 1 2 2 3 2 2 2
Delta Elektro 6 7 7 6 7 7 6 6 6 8
DF Elektro 1 2
EL-CO       11 13 13 12
Elcom - - - 4 5 7 6 7 8 10
El-eksperten - - - - 2 5 4 3 3 3
Elektriker 1 Trondheim 2 - 1 3 4 5 3 2 2 3
Elektrikerservice 6 8 10 10 10 11 9 10 10 11
Elektriker-Service Verdal - 1 1 - 1 1 3 3 3 3
Elektro Nord 10 3 1 - 2 2 4 5 7 13
Elektro Team 17 22 21 29 34 34 23 25 24 31
Elektro Trøndelag      3 2 3 6 4
Elektropunkt 1 2
Elektroservice - 1 1 1 1 3 2 4 6 7
EL-Focus 4 3 4 6 6 5 4 6 6 6
Elinst Oppdal        1 2 3
El-konsult 5 4 7 8 8 11 16 16 18 25
Elman 15 16 22 31 37 41 49 55 57 62
Elman Namdal       2 5 5 8
Elman Steinkjer - - 8 20 13 18 26 26 28 30
Elman Stjørdal - - - 5 10 15 10 13 14 17
Elman Trondheim       12 15 12 11
ELmidt 2 3
Elotec - - 1 - - - 2 3 2 2
Elpartner - - - - 1 2 1 1 1 2
Elpro Electro - 9 8 6 5 6 4 4 4 7
Elpro Installasjon - 9 10 7 9 10 5 5 6 5
Elpro Solutions - 14 13 12 10 11 12 9 6 6
Elpros - - - 3 1 2 1 6 4 5
Elteam 7 23 29 26 34 43 53 52 61 71
Eltec Elektro - - - - - 1 1 1 1 1
Elteknikk Klæbu 1 2 2 4 3 3 3 3 3 2
Eltel Networks 33 28 27 27 27 28 30 26 27 24
Elvis Elektro - - - - 2 1 4 5 5 4
E–Nor Installasjon 4 3 7 8 7 8 10 15 18 21
ES Elektro - - - - - 10 10 9 10 8
Fiberteam 1 9 5
Fjeldseth 74 87 87 90 92 77 79 86 90 99
Fjøssystemer Midt-Norge 1 1 1
Flow Elektro Midt-Norge 6 7 6
Folla Elektro 1 1
Fosenkraft Elektro       31 25 26 25
Gaula Elektro 1 1 1 1 1 1 5 4 4 3
Gerhardsen Elektro 4 5 5 5 4 5 6 7 7 7
GK Elektro 6 9 12 22 35 40 38 35 35 35
Gorsetekra Installasjon       1 3 3 2
Grong Elektro - 1 1 1 1 1 1 1 1 2
Hallan Elektro - - - - - 2 1 2 3 4
Henninen Elektro 2 3 3 2 - 1 - 1 1 Konkurs
Honeywell Life Safety 2 2 2 3 2 1 1 1 1 1
Hugaas avd. Front Energi - konkurs 2 4 3 10 10 8 4 4 Konkurs
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Medlemstall pr. virksomhet
Radio og TV/Elektronikk/
Reparasjonsverksteder

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

Arne L Fallrø - - - 1 1 2 1 1 7 6
Coop Midt-Norge 1 1 - 1 1 1 1 1 1 1
Elesco Midt-Norge 10 12 15 17 16 11 12 13 14 16
Elesco Trondheim City Radio & TV-service - - - - - 1 2 2 2 1
Elma Verktøysenter - - 1 1 1 - - - - -
Espnes Apparatservice    1 2 1 1 1 1 -
Iphonereparatøren      1 1 1 1 1
Metos    3 3 3 3 4 4 4
Service-Gutta      2 2 2 2 -
Trøndelag Storkjøkkensenter 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1

15 17 21 25 25 23 24 26 33 30

Bedriftselektrikere 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022
Biokraft avd. Skogn     1 1 1 1 1 1
Ecopro - - 1 1 1 1 1 1 1 1
Grøntvedt Pelagic     1 1 1 1 - -
Hoff SA avd. Sundnes Brenneri Inderøy 1 -
InnTre Kjeldstad AS avd Selbu 1 1 1 1 1 1 1 2 2 1
Isfjord Norway AS avd. Orkanger 1 1
Lerøy Midt      1 1 1 1 1
Loe Rørprodukter Nord - 1 1 1 1 1 1 1 1 1
MOWI 1 - 1
Måsøval Fiskeoppdrett 1 1 1
Namdal Rensefisk 1 1 1
Norgesmøllene avd. Buvika 1
Norske Skog Skogn 25 24 25 25 22 21 23 27 27 27
Refsnes Laks 1 - -
Salmar - 3 3 3 - - - - - 1
Tine Midt-Norge 2 2 2 2 2 2 3 4 2 2
Trondheim Pirbad - 2 2 2 2 2 - - - -
Verdalskalk 1 1 1 1 1 - - - - 1
Wacker Chemicals Norway 1 3
Ytterøykylling       2 2 1 1

37 40 42 36 32 32 34 44 41 45

Bemanningsforetak 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022
Adecco 3 1 1 1 1 - - 9 6 2
Academic Work Norway - 2 - - - - 2 1 1 2
Avantas 1 1 -
Backup Byggpersonell - 3 4 1 - - - - - -
Bemanning Nord 1 -
CBA Fagformidling      1 - - - -
Eterni     2 3 1 - - -
Glasspaper People 1 2 1
Hamilton People - - 2 - - - - - - -
In House      1 1 - konkurs
Jobzone      1 1 - - -
Personal Partner - - 2 2 2  - - - -
Powertech Solutions       1 - - -
Toptemp 1 - 1

6 6 11 6 7 6 11 18 11 6
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Medlemmer med tariffavtale 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023
Landsoverenskomsten for elektrofagene 1118 1150 1213 1348 1501 1558 1754 1742 1821
Fellesoverenskomsten for 
treforedlingsindustrien

51 23 22 21 21 23 27 27 27

Medlemmer pr. kontingentkode 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023
Avtalefestet pensjon 13 14 14 16 15 13 11 31 32
Arbeidsledige medlemmer * 9 16 23 11 16 23 17 22 15
Alderspensjonist 102 103 113 120 120 132 131 137 152
Arbeidsavklaring * 10 6 8 10 8 7 11 15 18
Delvis ufør * 3 4 5 4 4 4 7 5 4
Fullt betalende * 1029 1076 1187 1199 1365 1420 1567 1602 1700
Fullt betalende 67+ * 1 3 3 3 4 8 11 10 8
Lærling * 254 253 259 321 356 415 460 452 503
Militæret * 5 9 11 9 8 8 19 16 11
Permittert * 1 10 14 19 3 - 11 13 4
Permisjon u/lønn * 3 6 6 6 9 11 22 9 11
Sykemeldt * 22 22 11 22 7 7 25 20 8
Ufør 20 24 24 23 22 22 24 25 30
Utdanning * 47 42 39 31 27 32 37 44 60
Elevmedlemmer 94 103 319 418 368 457 219 231 387
* «Betalende medlemmer» 1262 1384 1443 1566 1635 1807 1936 2194 2217 2351
Til sammen 1451 1613 1695 2040 2218 2338 2569 2607 2657 2977
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Årsberetninger fra klubbene
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Montørklubben i Caverion Trondheim
I 2022 har styret bestått av 
Klubbleder: ............................................................................ Kristian Hammernes
Nestleder: .............................................................................. Anders Buseth 
Sekretær: ............................................................................... Maria Bjørgen
Kasserer: ................................................................................ Heidi Tiller Green 
Forhandlingsutvalg: ............................................................ Kristian Hammernes, Anders Buseth, Maria Bjørgen, John Tore Andersen
Styremedlemmer: ............................................................... Tonje Sjøgren, John Tore Andersen, Sondre Larsen, Espen Hagen
Vara styremedlemmer: ..................................................... Arnljot Støre, Reno Jøssund, Vidar Keiseraas  
Hovedverneombud: ............................................................ Bjørn Grostad
Akkordtillitsvalgt: ................................................................ Anders Buseth
Ungdomsrep: ........................................................................ Kristoffer Strickert
Revisor: ................................................................................... Anton Dillerud
Valgkomite:............................................................................ Eirin Johansen og Dennis Fossen

Klubben har vært representert i
Styremøter i EFT ................................................................. Kristian Hammernes
Halvårsmøte EFT ................................................................. Kristian Hammernes, Anders Buseth, Maria Bjørgen                                                                                                    
Årsmøte EFT ......................................................................... John Tore Andersen, Kristian Hammernes, 
  Anders Buseth, Maria Bjørgen
Valgkomiteen i EFT ............................................................. Maria Bjørgen
Halvårsmøte EL og IT Trøndelag  ................................... Maria Bjørgen, Kristian Hammernes
Årsmøte EL og IT Distrikt Trøndelag  ............................ Maria Bjørgen, Kristian Hammernes
Tillitsvalgtkonferanser i fagforeninga .......................... Anders Buseth, Kristian Hammernes
Konferanser for tilsynsans. for lærl. .............................. Bjørn Grostad og Kristoffer Strickert

Kurs via fagforeninga vi har deltatt i
Kurs i lokale forhandlinger §3E ....................................... Kristian Hammernes, Anders Buseth
Sekretærkurs ........................................................................ Anders Buseth
Kurs lover og avtaleverk ................................................... Anders Buseth
Økonomiforståelse for tillitsvalgte ................................ Anders Buseth, Bjørn Grostad, Espen Hagen
Kurs i solcelleinstallasjoner .............................................. Frode Øvstebø
LO-uka..................................................................................... Anders Buseth

Bemanning og arbeidssituasjon
Prosjekt
Året startet litt som 2021 avsluttet med behov for utleie for 
å holde alle sammen i arbeid. Ut over året ble det mindre og 
mindre utleie og vi hadde ved utgangen av 2022 så å si alle i 
jobb på egne prosjekter. Vi har hatt folk på St. Olavs Øya, St. 
Olavs Lian, Gryta, ELG 10. I tillegg har vi hatt utleie til Caverion 
Orkanger service og Caverion Trondheim Service. Det har også 
kommet inn nye montører på prosjekt i løpet av året, som kom 
flyttende fra andre avdelinger i Caverion. Det er gledelig å se at 
prosjektavdeling har mye jobb og at avdelingen har vokst.

Service
På service har det som tidligere år vært stabilt mye arbeid 
så å si på alle fagområder med unntak av periodevis mindre 
arbeid på AV. Det har som året før vært nødvendig med innleie 
for å få utført arbeid og service har fått god hjelp fra dyktige 
montører og lærlinger fra prosjektavdelingen også i 2022. Det 
har også vært utleie fra service direkte mot NTNU. Service har 
både mistet og fått elektrikere i løpet av året. Men man ser at 
det også er behov for flere montører på service.

Generelt
I etterkant av de lokale forhandlingene var det en utfordring 
med etterbetaling av lønn. Det har på grunn av lønnsslippen 
vår ikke vært mulig å kontrollere at etterbetaling av lønn 
stemmer. Dette har skapt mye engasjement og mange har 

vært flinke til å si ifra og levere avvik. Denne saken tok mye 
tid på slutten av 2022 og arbeidet opp mot lønningskontoret 
fortsetter inn i 2023. Det er viktig at vi sier klart ifra om at man 
ikke tuller med lønna vår. 
  
Klubben har også forhandlet frem en ny særavtale for 
voksenlærlinger. Tanken bak avtalen var at de som er 
voksenlærlinger ofte er eldre og i en annen livssituasjon med 
andre økonomiske forpliktelser enn ordinære lærlinger.
Det er viktig for klubbstyret med forslag på forbedring av 
avtaler eller andre saker som er viktig for medlemmene blir 
meldt inn. Enten via klubbmøter eller ved å ta kontakt med 
en av de i styret. Dette gjør det mye lettere for klubbstyret å 
jobbe for medlemmene. Velferdslaget i Caverion har arrangert 
flere sosiale tilkomster. Vårfest, Sommerfest, Julebord. 
Oppfordrer alle til å komme med forslag til aktiviteter til 
velferdslaget eller hvis man ønsker å bidra selv i velferdslaget.   

Sluttord
Vi går nå inn i 2023. Det ser ut til at det blir mye å gjøre på 
begge avdelingene i år så vi får nok et hektisk år foran oss. 
I 2023 er det også landsmøte i EL og IT forbundet, her skal det 
velges ny forbundsleder for 4 år. I år er begge kandidatene fra 
Trøndelag. Eystein Garberg og Geir Ove Kulseth. Oppfordrer 
alle til å følge fagforeninga snapchat og facebook for å følge 
med på hva som skjer ut i Trøndelag og frem mot landsmøte.
Til lykke med et nytt år i Caverion! 

Møteaktivitet
Årsmøte på TEAMS
3 stk klubbmøter
10 stk styremøter
HA §9 møter med bedriften
Lønnsforhandlinger
Forhandlinger Særavtaler
Drøftelsesmøter overtid
4 stk LAMU
4 stk AU
4 stk OLU
Møter om LOK §3H
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Bravida Montørklubb 
Styrets sammensetning
Klubbstyret har i perioden 2022-2023 bestått av Runar 
Andreas Lein (leder), Jonas Strand (nestleder), Trond 
Letnes (sekretær), Gunnar Opland (kasserer), Julian Lohse 
(akkordtillitsvalgt), Hans Petter Aasan (kompetansetillitsvalgt) 
og Dag Arnar Wiggen (datatillitsvalgt). 

Varamedlemmer til styret har vært Henning Gjermstad, 
Andreas Hammer, Morten Gellein og Magnus Grønflaten. Som 
1.vara har Henning deltatt fast i styremøtene. 

Aktivitet

Medlemsmøter
Vi har hatt 5 medlemsmøter i perioden, hvorav ett var på 
Tjeldbergodden. Tema i medlemsmøtene har blant annet vært 
tariffoppgjøret 2022, lokale forhandlinger 2022 og LO-favør v/
Sparebank1.
 
Klubbstyret oppfordrer medlemmene til å stille opp når det 
kalles inn til medlemsmøter, slik at vi får diskutert aktuelle 
saker med dere. Husk at klubbstyret er valgt til å representere 
dere som er medlemmer i klubben, og da er det viktig at dere 
deltar.

Styremøter
Vi har hatt 1 konstituerende styremøte og 7 ordinære 
styremøter i perioden. Møtene har hovedsakelig foregått 
fysisk, med noen få via Teams. Det er stort sett best med 
fysiske styremøter, der man sitter i samme rom og diskuterer 
sakene på sakslista. 

Styremedlemmene har i all hovedsak stilt opp på styremøtene, 
og det har vært gode diskusjoner i styret på de forskjellige 
sakene som har vært til behandling. 

Klubbens arbeidsutvalg (AU, består av leder, nestleder og 
sekretær) har hatt bra kommunikasjon og gode diskusjoner 
mellom styremøtene, og sms/e-post/facebook har blitt brukt 
flittig både til informasjon i AU, innad i styret og til diskusjon 
der det har vært nødvendig. Det siste året er Teams tatt i bruk 
som en kommunikasjonskanal for styret, og det har vist seg 
som et greit verktøy.   

Arbeidsutvalget er også forhandlingsutvalg i klubben.

Det nye klubbstyret må gjøre en vurdering av om styrets 
arbeid for siste periode har fungert tilfredsstillende samt om 
noe bør endres for kommende periode.

Forhandlingsmøter/drøftingsmøter
Det har i perioden vært avholdt 6 forhandlingsmøter mellom 
Montørklubben og ledelsen.

Forhandlingsmøtene omhandlet: 
• Lokale forhandlinger på Fastlønnsavtalen, LOK § 3E

Det har vært avholdt 18 drøftingsmøter mellom 
Montørklubben og ledelsen i løpet av året.

Drøftingsmøtene omhandlet:
• Rotasjons- og innarbeidingsordninger
• Covid19
• Om eventuell streik i tariffoppgjøret
• Produktivitetslønnssystem
• Avdeling Automasjon
• Lønns- og personalpolitikk
• Daglig drift
• Personalsaker

Ut over dette har klubbleder og nestleder hatt flere uformelle 
møter og samtaler med ledere på forskjellig nivå om 
forskjellige saker som angår medlemmene. 

Konferanser/samlinger klubben har deltatt på
• Tillitsvalgtkonferanser i Elektroarbeidernes Fagforening – 

Runar og Jonas
• Konferanse for tilsynsansvarlig for lærlingene samt 

lærlingetillitsvalgte, i regi av EL og IT (Hans Petter)
• Årskonferansen i LO i Bravida – Jonas, Runar, Hans Petter, 

Dag og Julian
• Etterutdanningskonferanse EL og IT – Runar
• EWC i Bravida AB – Jonas og Runar
• Lederforum i Bravida Norge – Jonas og Henning

Skolering av tillitsvalgte
• AOF Arbeidsrettens rettskilder – Runar
• LO-skolen Organisasjon og ledelse – Henning
• Kurs i lokale forhandlinger – Jonas og Runar

Det er positivt hvis også medlemmer uten tillitsverv deltar på 
kurs og konferanser.

1. mai
Elektroarbeidernes Fagforening har tradisjon for å invitere 
medlemmene til 1.mai-arrangement. Denne gangen ble 
medlemmene invitert til lunch på Håndverkeren i midtbyen. 

Representasjon i EL og IT-forbundets organer

Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag
Runar Andreas Lein er 1.styremedlem i fagforeninga, og sitter 
med det i Arbeidsutvalget (AU) i styret i fagforeninga. 

Runar er i tillegg valgt som leder i fagforeningas Etter- 
og videreutdanningsutvalg. Der vedtas blant annet 
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Oppdateringskursene for Elektriker og Telekom.

EL og IT Forbundet distrikt Trøndelag
Dette er organisasjonsleddet over fagforeninga, der tillitsvalgte 
fra de forskjellige fagforeningene i EL og IT (Heis, LOK, Energi 
og IKT) velges inn i et felles distriktsstyre.
Runar er styremedlem i EL og IT Distrikt Trøndelag.

Landsstyret i EL og IT Forbundet
Landsstyret er den høyeste myndighet i forbundet når 
landsmøtet ikke er samlet.
Runar er valgt inn i Landsstyret via EL og IT Forbundet Distrikt 
Trøndelag.

Andre tillitsverv
Runar er styremedlem i Opplæringskontoret SEOS (for EL og IT 
Distrikt Trøndelag)

Kommunikasjon
Anleggsbesøk
Klubbleder har vært på 9 anleggsbesøk i perioden. Dette er litt 
mer enn året før, men fortsatt langt mindre enn det som er 
ønskelig og vanlig i et normalår. 
Ta gjerne kontakt med klubbleder dersom noen ønsker besøk.

Sms fra medlemsregisteret Styreweb
Klubbstyret har besluttet å bruke sms som et verktøy for å nå 
ut med litt mer regelmessig informasjon til medlemmene. Vi 
har inntrykk av at flere får med seg informasjonen på denne 
måten. 

facebook
Montørklubbens facebook-gruppe ”Bravida Montørklubb 
Trondheim” har 198 medlemmer pr.13.02.23. Noen medlemmer 
har forlatt Bravida og dermed gruppa, og en del har kommet 
til. Jeg oppfordrer alle medlemmer som ikke allerede er med i 
gruppa om å søke medlemskap.

På Montørklubbens facebookgruppe legger hovedsakelig 
klubbleder ut blant annet bilder fra anleggsbesøkene sine, slik 
at folk kan se både hva andre jobber med og ikke minst hvem 
de jobber i samme firma som. Aktuell informasjon legges også 
ut her.

Dette er en lukket facebookgruppe for Montørklubbens 
medlemmer, og vi ber om at det som publiseres her holdes 
internt i klubben. 

Viktige saker

Lokale forhandlinger
Klubbens forhandlingsutvalg gikk med et tydelig mandat, og 
vi ga allerede i møte nr.1 klart uttrykk for hvilke forventninger 
Montørklubben hadde til de lokale forhandlingene. 

På tross av dette opplevde vi at det var vanskelig å oppnå gode 
og konstruktive forhandlinger med ledelsen. 
Det ble avholdt 6 forhandlingsmøter, og ledelsens siste og 
endelige utspill var av en sånn art at vi ikke så annen utvei enn 

å bryte forhandlingene. 
Vi konstaterer at 2022 var nok et skuffende år når det gjelder 
lokale forhandlinger. 

Pensjon i Bravida Norge
Tillitsvalgte startet tidlig i 2022 en prosess med mål om å 
forbedre pensjonsordningen i Bravida.
Bakgrunnen for dette er at det som tidligere var en veldig 
god ordning, nå bare kan beskrives som en middels ordning. 
Tillitsvalgte ønsker på nytt å ha en pensjonsordning som 
gagner både ansatte og bedrift.

De tillitsvalgte kom med konkrete mål og forslag, men har så 
langt blitt møtt med liten reell vilje til forbedringer. Målet om å 
forbedre pensjonsordningen fortsetter i 2023.

Organisering
Det er en klar målsetning for klubben at alle lærlingene 
og fagarbeiderne i Bravida Trondheim skal være EL og IT-
medlemmer. Vi har i stor grad lyktes med dette, men det 
må jobbes videre med organisering i kommende periode. 
Montørklubbens styrke ligger i at alle står sammen og er 
organisert, og det er ikke minst viktig i forhold til å beholde 
tariffavtalen vår. 

Rotasjon/arbeidstidsordninger
Det ble i løpet av året søkt 12 innarbeidings- og 
rotasjonsordninger for våre medlemmer. Klubbstyret har over 
tid jobbet målrettet med arbeidstidsordninger, og det er bra at 
utviklingen fortsetter å gå i riktig retning. 

Denne gang må vi spesielt nevne rotasjonsavtalen for 
Sjukehuset Nordmøre og Romsdal (SNR). Denne avtalen 
jobbet klubbleder og nestleder med i lang tid, og vi la ned 
mye tid i både forberedelser og arbeid underveis. Det ble 
avholdt mange drøftingsmøter med prosjektsjef samt 
avdelingsleder på avdeling Prosjekt, for å få dem med på våre 
tanker om hva som er en best mulig ordning helhetlig sett. 
Vi er veldig glade for at vi lyktes med dette, og at vi ble enige 
om en 12/16-rotasjonsordning. Vi håper dere som jobber på 
prosjektet er fornøyd med ordningen!

Dette viser at langsiktig og målrettet arbeid fungerer. Samtidig 
er klubbstyret fortsatt avhengig av at dere som skal jobbe på 
utenbysprosjektene stiller krav til hvilke typer ordning dere 
vil ha. Dere fortjener gode arbeidstidsordninger med tanke på 
hvor mye tid dere tilbringer på reisearbeid!

Rotasjons- og innarbeidingsordninger i Bravida Trondheim 
skal søkes inn til EL og IT/LO, og klubbleder forsøker å passe 
på så dette blir gjort. EL og IT/LO har innstillingsretten på slike 
ordninger, som vil si at det er de som godkjenner ordningene 
ut ifra en del kriterier de har vedtatt. Det er viktig at dette 
blir gjort, da rotasjons- og innarbeidingsordninger er avvik fra 
normal arbeidstid i tariffavtalen vår. 
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Profilering
Årsmøtet i 2022 besluttet å kjøpe profileringsartikler også det 
året. Klubbstyret bestemte seg på slutten av året for å kjøpe 
inn nye t-skjorter med Montørklubbens logo og fagforeningas 
logo på. Fagforeninga refunderer en stor del av utgiftene til 
disse t-skjortene.

Vi rakk ikke å motta disse før jul, men de ble levert på nyåret. 
Vi satser på å få levert ut disse etter hvert. 

Helligdagsgodtgjørelse
Sats for helligdagsgodtgjørelse beregnes 2 ganger i året, og 
siste beregning er på bakgrunn av Q3 og Q4 i 2021 samt Q1 og 
Q2 i 2022. Denne gjelder fra og med 01.10.22.
Satsen er på kr.287,26,-/time + fagarbeidertillegg § 3C. Dette er 
en del høyere enn snittlønna i Bravida Trondheim, som ligger 
på kr.272,58/time + fagarbeidertillegg § 3C ifølge den siste 
lønnsundersøkelsen til fagforeninga.

Årsaken til at Helligdagsgodtgjørelsen ligger høyere er at det 
i beregningsgrunnlaget er tatt med en del tillegg, blant annet 
akkordetterskudd, bastillegg, smusstillegg og utenbystillegg. 
Det er tariffavtalen vår som gir oss rett på denne typen 
beregningsmåte, og som gjør at helligdagsgodtgjørelsen ligger 
godt over snittlønna vår. 

Sosiale aktiviteter
Vi lyktes ikke med å gjennomføre sosiale aktiviteter i løpet av 
2022. Klubbens aktivitetsutvalg har ansvar for å planlegge slike 
aktiviteter for klubben. Flere mulige aktiviteter er foreslått, og 
vi håper at vi klarer å gjennomføre noe av det i løpet av 2023. 

Vi klarte imidlertid å gjennomføre det tradisjonsrike Julemøtet 
18.november på Banksalen i midtbyen. Det er veldig gledelig 
at medlemmene fortsetter å slutte opp om dette flotte 
arrangementet. 

På Julemøtet ble Ole Megaard utnevnt til æresmedlem i 
Montørklubben. Ole har hatt mange verv i klubben, og gjort en 
stor innsats over mange år for medlemmene. 

Avslutning
Nå skal Montørklubben velge hvem som skal få æren av å være 
sine representanter i perioden 2023-2024. Det er viktig at vi 
velger de av oss som vil utrette noe med vervet sitt, og som 
både kan og vil sette av tid og krefter til det. 

Klubben er fortsatt helt avhengig av medlemmer som stiller 
opp, stiller krav og selv tar en aktiv del i å få klubben dit vi 
ønsker. Ingenting kommer av seg selv, og det kreves en del for 
at vi fortsatt skal være en markant og oppegående klubb! 

Det finnes krefter som vil svekke fagbevegelsen, og ta fra 
arbeidstakerne goder og rettigheter. Dette innebærer at 
medlemmene i enda større grad må engasjere seg, stille krav 
til, samt støtte opp om sine tillitsvalgte gjennom kommende år.

Husk at det er medlemmene som er klubben!

Det avtroppende klubbstyret takker medlemmene for deres 
engasjement og tillit gjennom året!

For klubbstyret
Runar Andreas Lein
13.02.23
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Montørklubben Vintervoll
Styret har i perioden bestått av
Leder ................................................. Jørgen Skjervagen Berg
Nestleder ......................................... Torill Møller-Holst
Sekretær .......................................... Henrik Amundsen
Kasserer ........................................... Stian Lund
1. Styremedlem .............................. Ove A. Johnsen
2. Styremedlem ............................. Morten Petersen 
3. Styremedlem ............................. Kristine M. Marcussen
4. Styremedlem ............................. Erlend Jonli
Akkordtillitsvalgt ........................... Emil Lernes
Sosialtillitsvalgt .............................. Simen Dammen
Studietillitsvalgt ............................. Konst. Jørgen S. Berg
Lærlingetillitsvalgt ........................ Mille Edvardsen
Vara lærlingetillitsvalgt ............... Andreas Hergren
Tilsynsansvarlig ............................. Kristine M. Marcussen
Vara ................................................... Mathilde Lyshaug
Hovedverneombud ....................... Kim Andre Åberg
Verneombud Tr.heim .................... Lars Reimers
Vara ................................................... Anders Jeremiassen
Verneombud Avd. Nord .............. Eirik Lidal
Vara Nord ........................................ Tor-Erik Fordal
Verneombud Avd. Sør .................. Espen Gaustad Blækkan
Vara Sør ............................................ Rune Martinsen

Valgkomiteen:
Leder .................Hanne Husdal
Medlem .............Mairis Pihlakas
Medlem .............Sindre Nygård
Medlem .............Alf Robert Karlsen 
Revisorer ..........Jonas  Denstad, Morten Koch Strøm

Pr. 15.02.23 er vi 109 montører 44 lærlinger totalt 153 
fagorganiserte i MKV, og ingen uorganiserte innenfor vårt 
tariffområde i Vintervoll.

Møteaktivitet i klubben 2022
• 1 Årsmøte
• 4 klubbmøter/medlemsmøter
• 7 Styremøter
• 1 Basforum

Møter med ledelsen:
• 8 Tillitsvalgtmøter (TV-møte)
• 3 Samarbeidsutvalg (AMU/SU-Møte)
• 2 Opplæringsutvalg (OU-Møte)
• 1 Innplasseringsmøte
• 3 Forhandlingsmøter

Kurs og konferanser
• Tilsynsansvarligkonferanse for lærlinger 
• Verneombudskonferanse
• Kurs i lokale forhandlinger 
• Tillitsvalgtkonferanse 
• LOK-kurs 
• Sekretærkurs 
• Kurs i økonomiforståelse
• Kurs i lover og avtaler
• Årsmøte og halvårsmøte EFT 
• Årsmøte og halvårsmøte EL og IT 
• Solcellekurs 
Sosiale aktiviteter
2022 var det året etter corona Norge for godt åpnet opp 
igjen. Derfor har også året vært preget av mer sosialt enn de 
2-3 siste årene. Vi har jevnlig prøvd å sette opp lønningstreff, 
sommerfest, samt hatt hele 2 julemøter siden det ikke ble noe 
i 2021.

Klubben har i perioden vært representert i
Elektroarbeidernes fagforening (EFT) Jørgen Skjervagen Berg

Bemanning og arbeidssituasjon:
2022 ble preget av en negativ trend der vi så en del gode folk 
finne seg andre beitemarker. Dette sammen med mye jobb og 
en del sykefravær har gjort dette til et krevende år, der anlegg 
og service til tider har måttet kjempe om arbeidskrafta. Dette 
gjelder for øvrig ikke bare Vintervoll, men elektroentrepenører 
generelt, som derfor har gjort det vanskelig med innleie for å 
lette litt på trykket. Dette har nå i dag heldigvis endret seg, da 
vi har fått hjelp fra både Bravida og Gaula elektro for å holde 
unna, som gjør at det trykker litt mindre. 

Lønnsforhandlinger:
I 2022 så kan vi skilte med at vi hadde det beste lokale 
oppgjøret, oss bekjent, i Trondheim. Der alle fikk et generelt 
tillegg på 6,- kroner, med andre justeringer og innplasseringer 
så varierer tillegget fra 6-21,- kr. I snitt utgjør dette reel 
lønnsøkning på ca 10-11,- kroner i timen. På EFT sin 
lønnsundersøkelse gikk vi opp ca 14,- kr pga forflytting av 
variable tillegg ble til fastlønn, i hovedsak forskuddstieren. 
Dette i tillegg til innplasseringer på kompetansetillegg, og 
sentralt oppgjør i mai på 8,99,- kr i timen.
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Fosenkraft Elektro 
montørklubb
Styret har i perioden bestått av:
Klubbleder:  ................................. Are Hansen
Nestleder:  ................................... Nils Erik Hårstad
Sekretær:  .................................... Roger Myhre
Kasserer:  ..................................... Ingar Hellem
Forhandlingsutvalg:  Roger Myhre, Are Hansen  
   og Nils Erik Hårstad
Styremedlem:  ............................ Jens Kristian Solem
Vara styremedlem:  .................. Are Fredagsvik
Hovedverneombud:  ................. Arnt Christian Venes
Tilsynsans. for lærl.:  ................. Thomas Norheim
Ungdomsrep:  ............................. Fredrik Bakken
Revisor:  ........................................ Bjørn Morten Groven
Vara revisor: ............................... Jostein Barø
Valgkomite:  ................................Tore Vatn, Vegard Solbue  
   ................................................og Dag Øyvind Berget
 
Vi er per 31.12.21 24 medlemmer, mot 24 på samme tid i fjor.

 Møteaktivitet i klubben:
Årsmøtet i fjor ble avholdt 25. Februar på Tjønnstua. 18 Stk 
kunne møte.
Styremøte 24.03 6 stk møtte
Styremøte 16.05 6 stk møtte
Klubbmøte 31.05 13 stk møtte
Styremøte 08.09 6 stk møtte
Klubbmøte 15.09 15 stk møtte
Styremøte 22.11.2022 6 stk møtte
Klubbmøte 14.12.2022 20 stk møtte + Eystein Garberg fra EFT

Forhandlingsutvalget 
Forhandlingsutvalget og AU har hatt flere møter, og med 
ledelsen. Det ble forhandlet og snakket om følgende saker:
- Lokale lønnsforhandlinger
- Lokal bilavtale og bruk av firmabil samt  
 særavtale for GPS i firmabil
- Innplasseringsliste
- Arbeidsplan og rotasjon
- Akkord
Tillitsvalgte har hatt flere kaffemøter, og noen drøftelsesmøter 
med ledelsen. Det ble drøftet forhold på bedriften, 
arbeidssituasjonen og rutiner.

Lokale forhandlinger ble avsluttet 12.07 Med enighet om å få 
resterende 1,5 kr på generelt tillegg fra fjorårets oppgjør,  
tekstendring i lokal avtale og ny uttrykningsavtale.
  
Klubben har i perioden vært representert i:
Styret i fagforeninga ved Are Hansen
Årsmøte EFT 04.04.2022 ved Are Hansen,  
Morgan Harøy og Nils Erik Hårstad
Tillitsmannskonferanse 10.05.2022 ved Roger Myhre
Tilsynskonferanse for lærlinger 9.-10.06  
ved Thomas Norheim og Fredrik Bakken
Tillitsmannskonferanse 16.09.2022 ved Are Hansen
Halvårsmøte EFT 28.11.2022 ved Are Hansen,  
Roger Myhre og Nils Erik Hårstad
Repskapsmøte El og It 09.12.2022 ved Are Hansen

Kurs via fagforening/EL og IT som vi har deltatt i
Oppdateringskurs for 2 Medlemmer,  
Are Hansen og Bjørn Morten Groven.

Kurs i forhandlinger 29.03 – 01.04,  
Are Hansen og Roger Myhre.

Solcelleinstallasjoner 9.06 – 10.06, Jens Kristian Solem.

Akkordkurs 23.08, Nils Erik Hårstad, 
Hans Petter Austråttaune og Martin Grande.

Ungdomskurs EL og IT 04.11 – 6.11, 
Albert Jenssen og Eddie Johnsen.

Kurs i Lover og Avtaler 07.11 – 09.11, Are Hansen.

Bemanning og arbeidssituasjon:
Året 2022 startet rolig, med avslutning av Hårberg som dro 
litt ut i tid og litt mindre arbeid ute på bygda. Mye sykdom 
preget også starten av året noe som har påvirket resultatet til 
bedriften i negativ retning, her har dessverre corona mye av 
æren.

Andreas Meland gikk så videre over til nye arbeidsmarker og 
forlot oss i firmaet til annen arbeidsgiver og sluttet 31.03. Som 
om dette ikke var nok så valgte også Alexander Skanke og 
forlate bedriften til fordel for annen aktør og sluttet 30.04.

Etter en litt roligere start på året gikk arbeidsmengden opp 
og det har vært ett meget jamt trykk med nokk arbeid til alle 
mann alle fram til høstferien. Trykket var såpass at og med 
målsetningen til bedriften ble det også ansatt en ny montør, 
Morten Hernes som startet til oss i oktober. Det ble også tatt 
inn 2 lærlinger etter sommerferien, Albert Jenssen og Eddie 
Johnsen.

Etter et nokså dystert halvårsregnskap framlagt fra bedriften 
ble det også gjort forskjellige tiltak for å minske tapet fram 
mot årsslutt og nye retningslinjer for firmabil ble utarbeidet. 
Dette skapte reaksjoner blant medlemmene som fra 01.01.23 
ikke vil få anledning til å ha med firmabil hjem til egen bopel, 
men må parkere denne på firmaets adresser i hhv Bjugn og 
Brekstad.

Inn mot jul ble det såpass lite å gjøre at vi måtte bedrive utleie 
for å unngå permitteringer. Knut ble utleid til K. Eidem og 
Jens, Eddie og Fredrik D ble utleid til Oneco Elektro og Ørland 
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Panorama til også Jostein og Thomas ble utleid i desember.

Torstein Stranden ble takket av på det siste klubbmøte før jul 
den 14.12 på Hovde gård for lang og tro tjeneste både i FKEL 
men også som organisert i EL og IT i nesten 43år.

Tariffoppgjøret
Året i år så var det tariffoppgjør på EL og IT sin LOK og dette 
endte med enighet etter mekling på overtid. Vi hadde 100% 
deltakelse på uravstemninga noe som er meget bra!

Resultatet i årets oppgjør kort fortalt: 
§ 3 A Fastlønn: Det gis et generelt tillegg på kroner 8,99
§ 3 H Mønstring/reisetidsbestemmelser Ny tekst i § 3 
H: 1. Mønstring skal skje direkte på bedriften, uansett 
avlønningsform, med mindre annet er bestemt. 2. Mønstring 
kan skje direkte på arbeidsstedet til fastsatt arbeidstid ved 
reiser inntil 15 minutter hver vei ved bruk av bil eller offentlig 
transportmiddel. § 9 E pkt. 4 og § 9 F pkt. 7 og 8 endres til 2 
ekstra betalte reiser.

§ 13 Lønnsforskuttering ved sykdom og fødselspermisjon
samt to andre ting som kan leses på EL og IT sine nettsider.

Generelt
Klubbledelsen er så som så fornøyd med engasjementet blant 
medlemmene. Det har vært bra oppmøte på de klubbmøtene 
vi har hatt, selv om vi streber etter at alle skal klare å delta. 
Dette gir mer styrke til klubben og forhandlingsutvalget 
når vi skal forhandle med bedriften. Ønsker fortsatt at flere 
medlemmer ØNSKER å skolere seg i de kurs og konferansene 
som blir avholdt i regi fagforeninga og EL og IT.

Dette vil være med og bidra til at klubbarbeidet vil være lettere 
og ikke like krevende. Vi må i framtiden jobbe mer strukturert 
å målrettet, slik at ikke alt faller og hviler på klubbleder. Dette 
er ALLE tjent med mtp. eventuelt erfaringsoverføring, sparring, 
hvordan bedriften ser på klubb/tillitsapparat osv.

For styret
Are Hansen
Klubbleder for FKEL Montørklubb
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Fjeldseth Montørklubb 

Vi var per 31.12.22 99 medlemmer, mot 86 på samme tid i fjor.  
Samtlige på LOK-området er organisert unntatt en.

Møteaktivitet i klubben
Årsmøtet i fjor ble avholdt 17. februar i kantina på bedriften, 
hvor 35 medlemmer deltok.
Det har vært 4 klubbmøter og 4 styremøter. Klubben 
arrangerte julemøte for medlemmene 02.12.2022 med 61 
deltakere.

Forhandlingsutvalget har hatt 5 møter med ledelsen. Det ble 
forhandlet om følgende saker:
- Lønn
- Særavtalen vår

Det er avholdt 2 drøftingsmøter med ledelsen iht HA § 9-3. Det 
har blitt avholdt ett møte mellom ledelsen og akkordtillitsvalgt 
med noen baser, angående akkord.

Klubben har i perioden vært representert i
Styret i fagforeninga:  Runar Bu Karlsen

Valgkomiteen i fagforeninga:  Per Magnus Pedersen

Halvårsmøte fagforening:
Per Magnus Pedersen, Runar Bu Karlsen, Sebastian Særvold

Årsmøte fagforeninga:
er Magnus Pedersen, Runar Bu Karlsen, Anders Stolpnes

Årsmøte i EL og IT Trøndelag:  
Per Magnus Pedersen, Runar Bu Karlsen

Halvårsmøte i EL og IT Trøndelag: 
Per Magnus Pedersen

Tillitsvalgtkonferanser i fagforeninga: 
Per Magnus Pedersen og Runar Bu Karlsen 

Møter med de fire største klubbene i Trøndelag:  
Per Magnus Pedersen og Runar Bu Karlsen
Repskapsmøte i LO i Trondheim:  Runar Bu Karlsen

Styret i klubben har bestått av:
Klubbleder:  .................................... Per Magnus Pedersen
Nestleder:  ...................................... Runar Bu Karlsen
Sekretær:  ....................................... Even Huus Eidem
Kasserer:  ........................................ Morten Lien
Styremedlemmer:  ....................... Anders Stolpnes, Erik Moen Aune
Forhandlingsutvalg:  .................... Per Magnus Pedersen, Runar Bu Karlsen og Anders Stolpnes
Akkordtillitsvalgt:  ........................ Anders Stolpnes
Hovedverneombud:  .................... Robert Ude
Verneombud service:  ................. Rune Storvestre
Verneombud kontor/fabrikk:  .. Steinar Sundfær
Tilsynsansvarlig for læringer:  .. Rune Børseth
Lærlingerepresentant  ................ Peder Strøm og Sebastian Særvold
Valgkomite:  ................................... Harald Gimse, Svein-Willy Bjørsvik og Ola Sundfær

Kurs via fagforeninga som vi har deltatt i
Kurs i solcelleinstallasjon, 
Per Magnus Pedersen og Roger Johnsen

Kurs i økonomiforståelse, 
Per Magnus Pedersen og Morten Lien

Bemanning og arbeidssituasjon
Bedriften har ansatt 4 nye montører og 8 lærlinger i 2022. 
Det har vært en del utleie i 2022 og ut i 2023. Vi ser en lysere 
framtid med nye og store prosjekter i 2023-2025.

Lønnsoppgjøret
I år har det vært tariffoppgjør. Det resulterte hovedsakelig i 
noen forbedringer på §3H og reisebestemmelsene i § 9. I tillegg 
ble det en økning på 8,99 kr på grunnlønna (§3A).

Vi startet vi med lokale forhandlinger etter tariffoppgjøret 
2022. Forhandlingene har blitt drøyd inn i 2023. Styret har 
jobbet hardt med å få landet en bedre avtale. Det ble enighet 
om en ny avtale i januar 2023.

Generelt
Klubbledelsen er fornøyd med engasjementet blant 
medlemmene. Det har vært bra oppmøte på de klubbmøtene 
vi har hatt. Styret vil fremdeles ha en større oppslutning på 
klubbmøtene.

Har bemerket at til tider jobbes det mye overtid blant flere. 
Viktig at medlemmene følger med på at man holder seg 
innenfor lovens bestemmelser for overtid. Ta kontakt med HVO 
eller HTV ved spørsmål om overtid.

For styret
Per Magnus Pedersen
Klubbleder 
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Aker Solutions
EIT klubben Aker Solutions avdeling Midt-Norge
 
Årsmøte 2022
Årsmøtet ble avholdt den 10. februar 2022 på Thon 
Hotel Backlund Levanger. Det var 6 oppmøtte, hvorav 5 
stemmeberettigede medlemmer og 1 observatør fra annen 
avdelings klubb. Klubbleder Ole Andreas ble valgt til møteleder 
og Morten Austad til referent.

Årsberetning 2021, ble utdelt, gjennomgått og godkjent uten 
kommentarer.

Regnskap 2021, resultatregnskap ble utdelt, regnskapet 
gjennomgått av møteleder på vegne av kasserer og ble 
godkjent uten kommentarer.

Innkomne saker, det var en innkommen sak fra styret om 
justering av lokal kontingent fra 30kr/mnd/medlem til 40kr/
mnd/medlem. Liten justering for den enkelte, men stor 
betydning for klubb i en tid med økende priser på f.eks å 
avholde medlemsmøter.

Valg 2022, årsmøtet ble avsluttet med valg. Møteleder 
orienterte om resultatet av det elektroniske valget. I 
klubbstyret ble Ole Andreas Heitlo gjenvalgt som klubbleder 
for 2 år, Trond Jonny Sellæg ble gjenvalgt som styremedlem for 
2 år, Tom Christensen ble gjenvalgt for 2 år som vara til styret 
og Morten Austad ble gjenvalgt for 1 år som verneombud.

 

Medlemstall
EIT klubben Aker Solutions avdeling Midt Norge talte pr. 
31.12.2022 totalt 74 medlemmer. Det er en etterlengtet økning, 
mye takket være rekrutteringen i 2022 som gav oss i Midt 
Norge 7 nye kolleger på EIT fagene. Organisasjonsgraden er 
fortsatt meget høy.
 
Klubbstyrets sammensetning og andre verv i 2022
EIT klubben avd Midt Norge har i inneværende periode hatt 
følgende sammensetning av tillitsvalgte og vararepresentanter:
 
Klubbstyret: 
Klubbleder Ole Andreas Heitlo   
 
Nestleder Morten Austad   
  
Kasserer/Sekretær Tom Arild Meen 
1.styremedlem  Trond Jonny Sellæg  
Vara 1 Tom Christensen   
  
Vara 2 Mats Aronsen  
   (sluttet i bedriften våren 2022)
   
Valgkomité:    
Leder Hans R. Sommervold
Medlem Terje Måløy
Medlem Frode Bremseth

Revisorer: Ole Bjørn Trollebø og Einar Halten
Verneombud: Morten Austad
AKAN kontakt: Mats Aronsen

Representanter til EFT sine års- og halvårsmøter samt 
representantskapsmøter
Vi hadde i 2022 rett på 3 stemmeberettigede representanter 
samt at klubbleder satt i styret i fagforeningen og møtte på 
egen kvote (totalt 4 representanter).

Styret i EFT ...........Ole Andreas Heitlo
1. Repr. ...................Morten Austad
2. Repr. ...................Tom Arild Meen 
3. Repr. ...................Trond Jonny Sellæg
Vara ........................Tom Christensen og Mats Aronsen

I hovedklubben hadde vi følgende verv i 2022
Hovedklubben er et representantskap fra de tre 
avdelingsklubbene (Midt-Norge, Stavanger og Bergen) som har 
forhandlingsretten med bedriften etter Hovedavtalen. I 2022 
hadde, etter fordeling basert på medlemstall, Stavanger 3+ 
leder, Bergen 3 og Midt Norge 2 representanter.

Midt Norge hadde dermed følgende 
representasjon i hovedklubb:
Nestleder ...................................Ole Andreas Heitlo
Styremedlem ............................Morten Austad
Varamedlem og revisor ......... Tom Arild Meen
Varamedlem ............................. Trond Jonny Sellæg
Valgkomité .................................Hans Roger Sommervold
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Sammendrag av klubbens aktivitet i perioden
Lokal klubb:
• Styret i Midt Norge har avholdt 3 styremøter i perioden. 

Ett av møtene ble avholdt på teams, de to andre møtene 
fysisk i LO Levanger sine lokaler. I tillegg har det blitt 
avholdt korte telefon/teams møter ved behov og vi har en 
Messenger gruppe for hurtig dialog.

• Det har blitt arrangert 4 medlemsmøter lokalt i Midt 
Norge, hvorav ett også er årsmøte.

• Klubbleder og nestleder (evt vara), har deltatt på ordinære 
styremøter (ca. 6-7 per år) og årsmøte i hovedklubben. 
Klubbleder har også deltatt jevnlig i telefon/teams møter i 
AU i hovedklubben. 

• Klubbleder har gjennom sin rolle i AU i hovedklubb deltatt 
på månedsmøter med bedriften i sine 6 ukers perioder 
i Stavanger og ved behov enkelte møter utenom sine 
perioder som heltidstillitsvalgt (via Teams eller fysisk i 
Stavanger). Samarbeidet mellom bedrift og klubb har blitt 
bedre gjennom 2022.

• Klubbleder har deltatt i alle større forhandlingsmøter med 
bedriften om lønns- og avtaleforhold.

Heltidstillitsvalgte i Stavanger har vært  
representert som følger
• Leif-Egil Thorsen, klubbleder for avdelings klubben i 

Stavanger og valgt leder i hovedklubb på 100% frikjøpt tid.
• Ole Andreas Heitlo, klubbleder for avdelings klubben i Midt 

Norge og valgt nestleder i hovedklubben på 50% frikjøpt 
tid (resterende 50% i ordinært arbeid).

• Ove André Bogstein, klubbleder for avdelings klubben 
i Bergen og kasserer/sekretær i hovedklubben på 50% 
frikjøpt tid (resterende 50% i ordinært arbeid).

• Terje Hansen, valgt VO for hovedklubb, K-HVO for hele Aker 
Solutions i Norge på 100% frikjøpt tid.

• Lars Ole Ersland, valgt vara VO for hovedklubb, HVO for 
segmentet vårt EMM på 100% frikjøpt tid.

Ordningen med delt stilling fungerer fortsatt godt. Ole Andreas 
og Ove André har reist annenhver tur offshore/Stavanger slik 
at den ene ukependler til Stavanger i en 6 ukers periode (en 
offshore syklus), mens den andre er offshore samt avspasering 
(2+4 uker), så bytter de.

Verv i bedriftens styre og utvalg
• Klubbleder ble i 2021 gjenvalgt til sin tredje to-års periode 

som en av to ansatt representanter fra LO klubbene til 
Aker Solutions AS styret. AS styret hadde i løpet av året 
3 ordinære og 1 ekstraordinært styremøte, hvorav ett 
ordinært fysisk møte på Fornebu, resten av møtene på 
Teams.

• Klubbleder ledet valgkomiteen til hovedkonferansen i AKSO 
AS våren 2022. 

• Deltok som delegat på hovedkonferansene i AKSO AS og 
Aker ASA våren 2022.

Aktivitet og verv i fagforeningen vår (EFT), ELogIT Distrikt 
Trøndelag og ELogIT Forbundet i perioden
• Klubbleder ble gjenvalgt som styremedlem i 

styret i fagforeningen vår (EFT) i 2022 for 1år (alle 
styremedlemmer velges bare for ett år).

• Klubbleder ble våren 2022 valgt for 1 år som leder av HMS 
utvalget i ELogIT distrikt Trøndelag, som bland annet har 
avholdt en verneombudskonferanse og månedlige teams 

møter for ELogIT organiserte VO´er i Trøndelag.
• Klubbleder har gjennom sin rolle som leder av HMS 

utvalget i ELogIT distrikt Trøndelag også hatt styreplass i 
ELogIT distrikt Trøndelag.

• Klubbleder ble på LTK høsten 2021 gjenvalgt for en ny 2års 
periode som fast medlem i ELogIT sitt sentrale offshore- 
og anleggsutvalg (tidligere olje- og anleggsutvalg). Dette 
utvalget jobber blant annet med tariffspørsmål knyttet opp 
mot LOK § 9 (rotasjon på land) og offshore avtalen.

• «Olje og anleggsutvalget» lokalt i Trøndelag har heller ikke 
i 2022 vært aktivt, dette grunnet fortsatt få reise/offshore 
bedrifter.

Kort oppsummering
Året startet med at bedriften ansatte en ny person som 
vår motpart i eksempelvis forhandlinger og månedsmøter. 
Samarbeids klimaet mellom klubb og bedrift har blitt bedre, 
men vi har fortsatt mange uløste saker. Utpå høsten hadde 
vi lokale lønns forhandlinger med bedriften som resulterte 
i det første positive lokale lønns oppgjøret på en del år. 
Medlemmene har også i 2022 vært spredt på ganske mange 
prosjekter fra sør til nord. Nyhamna har gjennom det meste 
av 2022 hatt en høy bemanning på prosjektene Dvalin filter og 
kabel utskiftning.

Ønsker med det å takke for samarbeidet gjennom 2022 og ser 
frem til nytt år med arbeid for medlemmene!

Ole Andreas Heitlo
Klubbleder
EIT Klubben Aker Solutions avd Midt-Norge
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Seniorklubben 
Seniorklubben ble stiftet i mars 1980 og har gjennom alle 
år drevet virksomheten etter formålsparagrafen som ble 
vedtatt i 1981, formålet er å samle til hyggelig samvær, samt 
aktivisere medlemmer av Elektroarbeidernes fagforening. 
Medlemsmøter siste onsdag i måneden, vår, høst og vinter 
på Nygaardsvoldheimen fra kl 11. Styret inviterer personer 
som holder foredrag og ressurspersoner som informerer om 
aktuelle saker.

Alle som fyller 62 år inviteres til å melde seg inn i 
Seniorklubben. Samboere/ektefeller til medlemmer i 
Elektroarbeidernes fagforening, inviteres til å bli medlemmer 
på like vilkår. 

Styrets sammensetning etter årsmøtet 5. februar 2022
Styreleder .......................Kjell Flønes
Nestleder/kasserer ......Thor Arve Olsen
Styremedlem .................Olav Søderlund
Styremedlem .................Terje Aaberg
Sekretær .........................Elsa Lysklæt Flønes
Vara ..................................Gunnar Johannesson
Revisor .............................Jan Bjørn Sæther
Vararevisor .....................Harald Moan
Representanter til fagf. Rep.skap: 
Kjell Flønes og Thor Arve Olsen

Vara:  ................................Terje Aaberg                                                                                          
Representanter til Arbeiderbevegelsens 
Arkiv Trøndelag:  ...........Gunnar Johannesson
Vara:  ................................Kjell Flønes                                                                                           
Representanter til Arbeiderbevegelsens 
Historielag Trøndelag:  Kjell Flønes 
Vara: .................................Gunnar Johannesson                                                                                  
Valgkomite:  ...................Hildur og Oddmar Barseth                                                      
Reisekomite:  .................Elsa Lysklæt Flønes og Oddmar Barseth               
Arrangementskomite:  Solveig og Steinar Busch og Trude og 
Ole Johan Gunnersen

Medlemsmøter
Tirsdag 25. januar 2022 ble medlemsmøte avholdt i 
Hornemannsgården. På grunn av koronaregler var det satt 
et maksantall på hvor mange vi kunne være i festsalen. Så 
dessverre var det fire som fikk beskjed om at de ikke kunne 
komme. Men det var 31 medlemmer som deltok og etter at 
kaffen var fortært, fikk de høre Elsa Lysklæt Flønes fortelle om 
Sørum Gård som Trøndelag faglige samorganisasjon kjøpte i 
1922.

Neste møte, 21.mars ble også avholdt i Hornemannsgården 
med 34 medlemmer til stede.  
27. april var vi igjen tilbake på Nygaardsvoldheimen med 32 
medlemmer på plass. De fleste var glade for at vi igjen var 
tilbake på «Heimen».

Det ble også avholdt medlemsmøter på Nygaardsvoldheimen 
28. september med 39 medlemmer og 26. oktober med 
39 medlemmer. 23. november var det 36 medlemmer 
som var kommet for å delta på medlemsmøtet på 
Nygaardsvoldheimen. Elsa Lysklæt Flønes orienterte om de 
første årene i Seniorklubben fra 1980 til 2000. 

Året ble avsluttet med julelunsj på Scandic hotell Nidelven 
onsdag 7. desember med 40 medlemmer til stede. En 
liten egenandel fra hver enkelt, resten fikk vi dekket av 
Elektroarbeidernes fagforening.  

Dugnad
21. mars var vi 7 stk, Solveig og Steinar Busch, Berit og Bjørn 
Bromseth, Elsa og Kjell Flønes og Hans Dahlqvist. Vi klistret 
navnelapper på konvoluttene med årsberetningene som skulle 
ut til alle medlemmene.

13. september var det 9 medlemmer, Steinar og Solveig 
Busch, Oddmar Barseth, Torbjørn Schei, Jorunn og Knut 
Svendsberget, Elsa og Kjell Flønes og Øyvind Gustafson som 
hadde møtt opp på Nygaardsvoldheimen for å gjøre klart for 
utsendelse av nye tariffavtaler.

Busstur
Reiseleder Oddmar Barseth organiserte en busstur til Røros 
28. og 29. juli. Vi skulle se forestillingen «Elden» på kvelden 
torsdag 28. juli. Det var fint vær, men utrolig kaldt. Det var 
mulig å leie ullpledd og forestillingen var fantastisk.

Vi var 27 fra Seniorklubben, men omtrent full buss da 9 andre 
interesserte hadde meldt seg på turen til Brustad Busstrafikk. 
Vi i Seniorklubben ga beskjed til Buss-selskapet at det var helt 
greit fra vår side at ni deltakere utenfor vår gruppe deltok 
sammen med oss. Dagen etter var det retur gjennom Sverige, 
Tydal og middag på Selbusjøen hotell, før vi ankom Trondheim 
i kveldinga.

Sluttord
Arrangementskomiteen, Solveig og Steinar Busch sammen 
med Trude og Ole Johan Gunnersen gjør en flott jobb med å 
ordne klart til møtene på Nygaardsvoldheimen. De rydder også 
etter oss slik at lokalene er klare for nye besøkende.

Styret ønsker å takke Hege og Randi på kontoret for all bistand 
og hjelp gjennom hele året 2022. Medlemsmassen vokser og 
vi har passert 40 deltakere på medlemsmøter, det er fint at 
«nye» pensjonister ønsker å delta i Seniorklubben. En stor 
takk også til Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag for 
økonomisk bistand til arbeidet vårt. 

Trondheim, 15. februar 2023                                                                                     
Elsa Lysklæt Flønes, sekretær
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Innkalling til årsmøtet i 2023 
Årsmøtet i Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag avholdes på Scandic 
Lerkendal mandag 17. april 2023, klokka 09:00-15:00. Merk at møtet er på 
dagtid. Fagforeninga dekker lønn, reiseutgifter og lunsj.   

Saksliste:
1. Åpning (Eystein ønsker velkommen)
2. Konstituering (kort info om roller og regler for møtet)
3. Årsberetning (gjennomgang av aktiviteten i 2022)
4. Regnskap 2022/revidert budsjett 2023
5. Innkommende saker 
6. Bevilgninger 
7. EL og IT Forbundets landsmøte 
8. Valg

Hvor mange representanter hver klubb kan stille med, avgjøres av medlemstallet:    

Medlemmer i klubben Representanter på årsmøtet
1-10 1
11-45 2
46-75 3
76-105 4
106-135 5
136-165 6
166-195 7
196-225 8
226-255 9
256-285 10
286-315 11

(Styremedlemmene i fagforeninga kommer i tillegg til dette)
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Regnskap 2022
for Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag
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31.12 2019 2020 2021 2022

TOMTER, BYGNINGER OG FAST EIENDOM  

1100 - Nygaardsvoldheimen 2 588 088 2 588 088 2 588 088 2 588 088 

1101 - Feriested Tegefjell 1 996 350 1 996 350 1 996 350 1 996 350 

1102 - Nygaardsvoldheimen -52 000 

1103 - Tegefjäll - feriested Åre -40 000 

Sum tomter, bygninger og fast eiendom 4 584 438 4 584 438 4 584 438 4 492 438

MASKINER ANLEGG OG INVENTAR  

1230 - Biler 34 000 0 427 402 337 423 

1250 - Inventar 102 589 70 989 39 389 7 793 

Sum maskiner anlegg og inventar 136 589 70 989 466 791 345 216

FINANSIELLE ANLEGGSMIDLER  

1330 - Utlån til aøf as 6 000 000 6 000 000 6 000 000 6 000 000 

Sum finansielle anleggsmidler 6 000 000 6 000 000 6 000 000 6 000 000

Sum anleggsmidler 10 721 027 10 655 427 11 051 229 10 837 654

KORTSIKTIGE FORDRINGER  

1500 - Kundefordringer 63 915 267 743 259 098 408 195

Sum kortsiktige fordringer 194 866 275 553 259 098 408 195

FORSKUDDSBET.KOSTN. OG PÅLØPTE INNTEKTER    

1730 - Påløpt renter 0 75 000 0 75 000 

1749 - Andre forskuddsbetalte kostnad 0 9 996 0 0 

Sum forskuddsbet.kostn. og påløpte inntekter 0 84 996 0 75 000

KONTANTER BANKINNSKUDD O.L.    

1920 - Bruks 41.30663 2 794 105 4 223 022 2 142 151 811 285 

1930 - Langtidskonto 41.30671 11 207 994 11 302 803 11 367 012 10 278 195 

1931 - Tariffgebyr 41.30728 2 362 150 3 050 523 3 500 542 4 159 379 

1932 - Kontingent 41.30701 6 938 499 6 829 831 8 241 514 10 841 716 

1937 - Byggekonto åre 4212.31.35207 17 344 17 491 17 590 17 669 

1938 - Paypal  5 141 5 141 0 

1950 - Skatt 4200.41.30698 198 568 451 588 545 242 527 121 

1960 - Bank 4202.30.48773 236 677 238 679 240 035 241 581 

1965 - Bank 420239.75569 1 729 532 1 744 162 1 754 070 1 771 794 

Sum kontanter bankinnskudd o.l. 25 484 869 27 863 240 27 813 297 28 648 740

Sum omløpsmidler 25 679 735 28 223 789 28 072 395 29 131 935

Sum eiendeler 36 400 762 38 879 216 39 123 624 39 969 589

EGENKAPITAL    

2011 - Egenkapital drift -9 721 518 -9 721 518 -9 721 518 -10 602 253 

2012 - Egenkapital feriehjemskassen -276 480 -276 480 -276 480 -276 480 

2013 - Egenkapital nygaardsvoldheimen -1 826 151 -1 826 151 -1 826 151 -1 826 151 

2014 - Støttefondet -13 176 040 -15 207 671 -15 607 983 -15 607 984 

2060 - Jubileumsfond -1 736 491 -2 036 491 -2 066 491 -2 066 491 

2065 - Egenkapital fond sosiale tiltak -1 000 000 -1 000 000 -1 000 000 -1 000 000 

2070 - Solidaritetsfond -244 015 -244 015 -244 015 -244 015 

Sum egenkapital -27 980 695 -30 312 326 -30 742 638 -31 623 374

Balanse

84



31.12 2019 2020 2021 2022

LEVERANDØRGJELD    

2400 - Leverandørgjeld -125 480 -192 947 -152 801 -1 048 251 

2460 - Gjeld el & it forb. trøndelag -130 556 200 847 -92 816 -159 285 

Sum leverandørgjeld -256 036 7 900 -245 617 -1 207 536 

SKYLDIG OFFENTLIGE AVGIFTER    

2600 - Forskuddstrekk -198 378 -192 170 -284 012 -264 726 

2640 - Forsikringstrekk 0 -2 224 -364 -2 496 

2650 - Kontingentstrekk ansatte/valgt 0 -6 344 -2 464 -8 825 

2690 - Andre trekk 0 0 -84 0 

2770 - Skyldig arb.g.avgift. -106 642 -152 177 -198 152 -172 107 

2785 - Påløpt arbeidsgiveravgift på ferielønn  -75 722 -89 423 -91 970 

Sum skyldige offentlige avgifter -376 127  -428 637  -574 499 -540 124 

ANNEN KORTSIKTIG GJELD    

2940 - Skyldig feriepenger -504 304 -537 036 -635 297 -652 273 

2960 - Annen påløpt kostnad -13 698 

2961 - Avsatt pensjon -2 126 650 -2 126 650 -1 561 519 -973 026 

2965 - Forskuddsført kontingent -5 124 746 -5 390 553 -5 280 556 -4 959 558 

2966 - Forskuddsført tariffgebyr -29 125 -91 914 -83 497 0 

2998 - Interrimskonto direkteremitt. -3 080 0 0

Sum annen kortsiktig gjeld -7 787 905 -8 146 153 -7 560 869 -6 598 555 

Sum kortsiktig gjeld -8 420 068 -8 566 890 -8 380 985 -8 346 215 

Sum gjeld & egenkapital -36 400 763 -38 879 216 -39 123 623 -39 969 589 

Sum balanse -1 0 1 0 
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Regnskap 2021 Budsjett 2022 Regnskap 2022 Budsjett 2023 Budsjett 2023 v2
SALGSINNTEKT   
3200 - Kontingent     18 061 914     18 000 000 19 383 021 18 100 000 18 700 000
3210 - Forsikringskontingent                     -                       -  0 0
3300 - Driftstilskudd fra distriktet                   -                     -  0 0

3500 - Tariffgebyr     1 978 191         2 100 000 2 335 731 2 150 000 2 300 000

Sum salgsinntekt 20 040 105 20 100 000 21 718 752 20 250 000 21 000 000
Annen driftsinntekt      
3600 - Husleieinntekter eksterne          44 284          100 000 89 978 100 000 100 000

3610 - Husleieinnt. Internt/distrikt        472 000          472 000 472 000 472 000 472 000

3805 - Salgssum anleggsmidler, avgiftsfri   50 000   

3900 - Annen driftsrelatert inntekt           34 698     

Sum annen driftsinntekt 550 982 572 000 611 978 572 000 572 000
Sum driftsinntekter 20 591 087 20 672 000 22 330 730 20 822 000 21 572 000
VAREKOSTNAD      
4250 - Kontingent distrikt/forbund -9 464 607 -9 700 000 -9 635 179 -9 750 000 -9 850 000

4400 - Kontingent lo-adv etc -47 461 -50 000 -17 008 -50 000 -50 000

4500 - Tariffgebyr til forbundet -189 207 -262 500 -238 883 -268 750 -287 500

Sum varekostnad -9 701 275 -10 012 500 -9 891 070 -10 068 750 -10 187 500
LØNNSKOSTNAD      
5000 - Lønn til ansatte -3 047 917 -3 200 000 -3 097 097 -3 240 000 -3 240 000

5005 - Kompensasjon pensjon -248 840 0 -76 022 0 0

5010 / 5020 - Feriepenger -525 746 -600 000 -585 784 -650 000 -650 000

5030 - Sykepenger -20 158 0 -61 629 0 0

5040 - Refusjon lønn 149 570 0 555 027 0 0

5100 - Tapt arbeidsfortjeneste -2 200 738 -2 000 000 -2 265 244 -2 400 000 -2 400 000

5110 - Kompensasjon tjenestepensjon -3 734 -35 000  -35 000 -35 000

5150 - Frikjøp ansatte distrikt 194 540 200 000 209 806 200 000 200 000

5199 - Refusjon tapt arb.fortj. 908 257 1 000 000  1 100 000 1 100 000

5300 - Forsikring ansatte -18 596 -20 000 -20 254 -22 000 -22 000

5400 - Arbeidsgiveravgift -983 127 -1 000 000 -971 531 -1 000 000 -1 000 000

5430 - Pensjonsforsikring klp -445 193 0 -427 575 0 0

5433 - Endring pensjonsforpliktelse 565 131  588 493 0 0

5510 - Trekkpliktig del av reise -33 690 -50 000 -45 449 -50 000 -50 000

5820 - Refusjon av sosiale kostnader 144 703 100 000 76 841 100 000 100 000

5900 - Bedr.helsetjenester -23 520 -25 000 -15 481 -25 000 -25 000

5901 - Gave til ansatte, ikke fradragsberettiget -5 515 0  0 0

5910 - AFP / Sluttvederlagsordning -120 345 -70 000 -76 967 -70 000 -80 000

5920 - Yrkesskadeforsikring -16 075 -7 000 -6 887 -7 000 -7 000

5945 - Pensjonsforsikring ansatte -222 486 -230 000 -229 991 -230 000 -230 000

5990 - Andre personalkostnader 0 -5 000  0 0
Sum lønnskostnad -5 953 479 -5 942 000 -6 449 744 -6 329 000 -6 339 000
AVSKRIVING PÅ VARIGE DRIFTSMIDLER MM.      
6010 - Avskriving maskiner og invent. -54 095 -121 580 -213 575 -106 000 -106 000

Sum avskriving på varige driftsmidler mm. -54 095 -121 580 -213 575 -106 000 -106 000

ANNEN DRIFTSKOSTNAD      
6200 - Elektrisitet -45 026 -95 000 -67 643 -95 000 -95 000

6300 - Husleie -425 883 -430 000 -421 230 -430 000 -430 000

6320 - Renovasjon, vann, alarm mv -88 714 -100 000 -51 436 -100 000 -100 000

6360 - Renhold / hygiene -121 230 -120 000 -158 879 -130 000 -130 000

6540 - Inventar -9 590 -40 000 -32 613 -40 000 -40 000

6550 - Teknisk utstyr / verktøy -131 154 -40 000 -68 812 -40 000 -40 000

6560 - Rekvisita -34 671 -25 000 -28 757 -25 000 -25 000

6570 - Arbeidsklær og verneutstyr -2 488 -10 000  -10 000 -10 000

6600 - Rep. og vedlikeh.bygninger -1 523 326 -60 000 -148 621 -60 000 -60 000

6620 - Rep. og vedlikeh.utstyr -11 115 -5 000 -9 607 -5 000 -5 000

6640 - Vedlikehold vei -60 000 -100 000 -256 592 -100 000 -100 000

Regnskap og budsjett 
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6700 - Revisjonshonorar -69 625 -70 000 -75 938 -70 000 -70 000

6710 - Honorar regnskap -82 445 -100 000 -59 117 -100 000 -100 000

6720 - Juridisk bistand 0 -3 000 -1 875 -3 000 -3 000

6750 - Datatjenester -179 191 -180 000 -256 871 -200 000 -260 000

6800 - Kontorrekvisita -14 293 -20 000 -15 682 -20 000 -20 000

6820 - Trykksaker, kopiering -174 694 -180 000 -244 282 -190 000 -240 000

6840 - Aviser abonnement mv. -79 381 -80 000 -72 822 -80 000 -80 000

6860 - Møte, kurs, oppdatering o.l.   -21 628   

6890 - Andre kontorkostnader 0 -5 000 -2 508 -5 000 -5 000

6900 - Telefon og internett -60 303 -70 000 -46 629 -70 000 -70 000

6940 - Porto -113 404 -120 000 -78 328 -120 000 -120 000

7000 - Driftsutgifter bil -38 992 -60 000 -5 102 -60 000 -60 000

7100 - Bilgodtgjørelse oppgavepliktig -109 855 -130 000 -80 833 -130 000 -130 000

7140 - Reisekostn.ikke oppgavepliktig -58 706 -100 000 -114 342 -120 000 -120 000

7150 - Diettkostnader oppgavepliktige -23 009 -60 000 -64 122 -60 000 -60 000

7250 - Konferanser -225 526 -200 000 -368 216 -400 000 -400 000

7270 - Demonstrasjoner 0 -50 000 -19 599 -50 000 -50 000

7300 - Kurskostnader -148 060 -150 000 -291 358 -150 000 -150 000

7310 - Faglige kurs 203 118 250 000 -196 358 250 000 250 000

7320 - Reklamekostnader 0 -5 000  -5 000 -5 000

7400 - Bevilgninger -465 600 -250 000 -309 900 -250 000 -250 000

7410 - Prosjektstøtte -80 710 -90 000 -100 000 -100 000 -100 000

7420 - Gaver, blomster -93 528 -90 000 -98 785 -90 000 -90 000

7500 - Forsikringspremier -27 569 -30 000 -29 029 -30 000 -30 000

7600 - Sosiale arr. medlemmer -52 424 -160 000 -19 740 -160 000 -160 000

7610 - Disp. pensjonistgruppa 0 -50 000 -178 300 -50 000 -50 000

7700 - Styremøter -19 946 -150 000 -309 160 -150 000 -150 000

7710 - Representantskapsmøte -3 329 -100 000 -114 925 -150 000 -150 000

7715 - Representasjon, div. møter -63 205 -70 000 -75 888 -70 000 -70 000

7716 - Pensjonistgruppa -31 719 -40 000 -52 402 -40 000 -40 000

7717 - Møteutgifter, klubben -188 003 -450 000 -460 808 -450 000 -450 000

7740 - Brus, kaffe etc -24 087 -35 000 -41 887 -35 000 -35 000

7750 - Profilering / verving -209 305 -200 000 -380 059 -200 000 -200 000
7770 - Bank-og kortgebyrer -1 892 -6 000 -1 973 -6 000 -6 000

7790 - Andre kostnader -4 654 0 -35 670 0 0

7830 - Konstanterte tap på fordringer 0 0  0 0

Sum annen driftskostnad -4 893 534 -4 079 000 -5 468 326 -4 399 000 -4 509 000
Sum driftskostnader -20 602 383 -20 155 080 -22 022 715 -20 902 750 -21 141 500
Sum driftsresultat -11 296 516 920 308 015 -80 750 430 500
ANNEN RENTEINNTEKT      
8050 - Andre renteinntekter 443 914 500 000 567 297 500 000 500 000

8060 - Valutagevinst (agio) 64  222   

Sum annen renteinntekt 443 978 500 000 567 519 500 000 500 000
ANNEN RENTEKOSTNAD      
8150 - Andre rentekostnader -134 0    

8160 - Valutatap -2 233 0 -2 745   

Sum annen rentekostnad -2 367 0 -2 745 0 0
Sum finansresultat 441 611 500 000 564 774 500 000 500 000
Sum årsresultat 430 315 1 016 920 872 789 419 250 930 500
OVERFØRT ANNEN EGENKAPITAL      

8960 - Overf. annen egenkapital      

Sum resultat 430 315 1 016 920 872 789 419 250 930 500
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Avd.10 Drift Avd.20 Akkordkassen Avd.30 Nygaardsvoldheimen Avd. 40 Fritidsbolig

Inntekter kr 21 437 247 kr 2 298 622 kr 501 908 kr 60 071

Utgifter - kr 20 279 277 - kr 2 370 045 - kr 638 217 - kr 137 520

Sum kr 1 157 970 -kr 71 423 - kr 136 309 - kr 77 449

Totalt 872 789

Disponering av overskudd
Overskuddet i 2022 disponeres til  
økning av følgende kontoer:

Egenkapital drift ....................... kr  142 789
Kampfond ................................... kr  600 000
Jubileumsfond ........................... kr  30 000
Solidaritetsfond ........................ kr  100 000
Overskudd totalt ...................... kr  872 789

Resultat totalt

Styrets forslag til vedtak:
Regnskapet godkjennes. Budsjett versjon 2 vedtas.
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Innkomne saker 
Sak 1: Endring av vedtektenes punkt 3.6 Støttefond

Forslag til ny tekst:
Overskriften endres fra «Støttefond» til «Kampfond».

3.6.1. Fondet skal brukes til arbeidskamp.

3.6.2. Samlet nivå på streikestøtten skal tilsvare snittlønn i 
den årlige lønnsundersøkelsen, fratrukket 30 %. Styret har 
fullmakt til å justere størrelsen på streikestøtten der dette er 
hensiktsmessig.

3.6.3. Det er en målsetning at kampfondet skal inneha midler 
til utbetaling til en full streik i 12 uker, fratrukket sentral 
streikestøtte, til alle medlemmer som jobber i en bedrift med 
tariffavtale.

3.6.4. Av den lokale kontingenten på 0,7% skal 0,05% (1/14) 
avsettes til kampfondet. Den resterende kontingentandelen 
på 0,65% inngår i drifta. Årsmøtet kan vedta ytterligere 
avsetninger til kampfondet.

3.6.5. Styret kan fatte vedtak om støtte på inntil 25 000 kr 
til eksterne kamper. Støtte ut over dette må behandles i 
representantskapet.

3.6.6. Utligning av ekstrakontingent etter forbundets vedtekter 
§ 1.17 dekkes av kampfondet for fagforeningas medlemmer.

Begrunnelse: Styret ønsker å tydeliggjøre hvor mye midler 
fagforeninga skal ha i kampfondet.
 

Sak 2: Endring av vedtektenes punkt 2.4 Styre

Dagens tekst “Styret skal bestå av 9 styremedlemmer med 4 
varamedlemmer. I tillegg velges en ungdomsrepresentant med 
personlig vara.” 

foreslås endret til “Styret skal bestå av det antall styre- og 
varamedlemmer som årsmøtet bestemmer. Det velges en 
ungdomsrepresentant med personlig vara.”

Begrunnelse: Vi fikk gjennomslag for å fjerne denne 
begrensningen på landsmøtet i EL og IT Forbundet, så da bør vi 
ta den bort fra egne særvedtekter også.  

Sak 3: Utleiepriser

Styret i fagforeninga ønsker at årsmøtet skal fastsette prisene 
for å leie leiligheten i Tegefjäll, samt Nygaardsvoldheimen. 

Tegefjäll
Styret foreslår å øke utleieprisene for Tegefjäll, for at 
leiligheten ikke skal belaste fagforeningas øvrige økonomi. 
I 2022 var leiligheten utleid 33 av 50 helger, og gikk cirka 
20.000 kr i underskudd.  

Forslag til økning av leiepriser: 
• For helg fra 1300 kr til 1500 kr.
• For midtuke fra 1200 kr til 1400 kr.
• For enkeltdag fra 450 kr til 500 kr.

Nygaardsvoldheimen
Styret foreslår utleieprisene for Nygaardsvoldheimen beholdes 
som i dag (1800 kr for ei helg). Nygaardsvoldheimen har vært 
utleid i 16 helger i 2022. Total leieinntekt er på 28 800 kr.
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Forslag til bevilgninger
Industriaksjonen ......................................................kr. 10 000,-
En sammenslutning av en rekke fagforeninger som jobber 
med å øke forståelsen blant folk flest og beslutningstakere 
av industriens betydning for innovasjon, verdiskaping, 
sysselsetting, kompetanse, velferd og sosial utjevning i Norge.

Pensjon for alle ......................................................... kr. 15 000,-
Et pensjonsnettverk på tvers av privat og offentlig sektor. 
Felles kamp for en mer rettferdig pensjon, gjennom skolering, 
kursing og folkeopplysning.

Faglig utvalg i Nei til EU ...................................... kr. 15 000,-
Faglig Utvalg i Nei til EU består av fagforeningsfolk som ser på 
hvordan vår tilknytning til EU påvirker arbeidslivet, blant annet 
gjennom utredninger og konferanser.

Palestinakomitéens Faglige Utvalg .................kr. 5 000,-
PFU har som mål å utvikle vennskap og solidaritet mellom 
det palestinske folket og norske fagorganiserte. Dette skjer 
hovedsakelig gjennom faglige studieturer til Palestina, 
der fagorganiserte med egne øyne kan se hvordan 70 års 
okkupasjon oppleves for det palestinske folket og dermed få 
innblikk i hvordan okkupasjonen griper inn i alle deler av det 
palestinske samfunnet.

Norsk Folkehjelp sin 1. mai-aksjon ............... kr. 20 000,-
Norsk Folkehjelp ble stiftet i 1939 som fagbevegelsens 
humanitære solidaritetsorganisasjon, med mål om å bedre 
folks levekår og bidra til et demokratisk, rettferdig og trygt 
samfunn. I Norge jobber Norsk Folkehjelp på to områder: 
Førstehjelp og redningstjeneste, i tillegg til flyktnings- og
inkluderingsarbeid. Internasjonalt jobber Norsk Folkehjelp 
på tre områder: Humanitær mine- og eksplosivrydding, 
utviklingssamarbeid og humanitær respons ved konflikt og 
kriser. Årets 1. mai-aksjon har fått navnet Folkelig mobilisering 
i krig og konflikt.

Bua .................................................................................. kr. 20 000,-
BUA er en nasjonal ideell organisasjon som jobber for at barn 
og unge skal få mulighet til å prøve flere og mer varierte 
aktiviteter, gjennom gratis utlån av utstyr til sport og friluftsliv. 
I Trøndelag har Bua 14 utstyrssentraler, fra Kolvereid i nord til 
Oppdal og Røros i sør.

Skattkammeret ........................................................kr. 10 000,-
Skattkammeret tilbyr gratis utlån av utstyr for 
sommeraktiviteter og vinteraktiviteter. Alt fra snowboard, 
alpint, langrenn, slalåm, skøyter, til telt, fiskestenger, etc. I 
Trøndelag har Skattkammeret utstyrssentral på Orkanger.

Fotballbaner for jenter og gutter 
i Qamishlo ....................................................................kr. 10 000,-
Foreningen ble dannet i 2016 for å samle inn penger 
til fotballbaner for ungene i Kobanê, byen der 
terrororganisasjonen IS led sitt første nederlag i Syria. Tidligere 
fotballpresident Per Ravn Omdal står i spissen for prosjektet. 
Fire kunstgressbaner er bygd i Kobanê og Raqqa, og nå jobbes 
det for å bygge baner i Qamishlo. Besøk fotballbane.org
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Valgkomitéens innstilling
Valgkomitéen har i perioden 2022-2023 bestått av leder Maria 
Bjørgen (Caverion Trondheim), Jonas Strand (Bravida), Per 
Magnus Pedersen (Fjeldseth), Brage Sæther (Midt Elektro), 
Frode Wollum (Kraftlaget Rise Elektro 1), Stian Østhus Lund 
(Vintervoll) og Sonja Alseth (Rissa Kraftlag Installasjon).
Komitéen har hatt 2 møter i år, ett på teams og ett på 
Nygaardsvoldheimen der vi gikk gjennom innkommende 
forslag. 

Med disse forslagene har komitéen kommet med ett forslag 
til innstilling på nytt styre, representanter til EL og IT distrikt 
Trøndelag samt andre verv vi stiller i som fagforening, som vi 
etter beste evne har fordelt over kjønn, distrikt og alder.
Valgkomitéen forventer at de som evt. trer inn i en rolle etter 
endt valg aktivt deltar i arbeidet som deres verv krever.
Takk for tilliten.

For valgkomitéen 
47518879
Maria Bjørgen

Styret
Verv Navn Bedrift Periode

Eystein Garberg Leder Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag Ikke på valg

Kim Olav Johansen Nestleder Norske Skog Skogn 2 år

Runar Andreas Lein 1. styremedlem Bravida Ikke på valg

Even W. Karlsen Medlem Elman 1 år

Jørgen Skjervagen Berg Medlem Vintervoll 1 år

Ole Andreas Heitlo Medlem Aker Solutions MMO 1 år

Are Hansen Medlem Fosenkraft Elektro 1 år

Camilla Åmot Johansen Medlem NTE Elektro Trondheim 1 år

Fredrik Hermann Medlem Caverion Nord-Trøndelag 1 år

Runar Bu Karlsen Ungdomsrep. Fjeldseth 1 år

Kristian Hammernes 1. varamedlem Caverion Trondheim 1 år

Tonje Fagerbekk 2. varamedlem Elektro Team 1 år

Lasse Hermo 3. varamedlem Midt Elektro 1 år

Lasse Meier Strand 4. varamedlem Eltel Networks 1 år *ny

Kevin Karlsen Vara ungdomsrep. Argon 1 år
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Representantskapet i EL og IT Forbundet 
distrikt Trøndelag

Siden det kan variere hvor mange representanter vi 
skal ha, og det på dette tidspunktet er uklart hvem 
som vil representere fagforeninga i distriktsstyret, 
innkalles de øverste representantene på denne lista 
i forkant av hvert møte. 

Kim Olav Johansen Norske Skog 

Runar Andreas Lein Bravida

Eystein Garberg EFT

Runar Bu Karlsen Fjeldseth

Even Karlsen Elman Innherred

Jørgen Berg Vintervoll

Dag Wiggen Bravida

Maria Bjørgen Caverion Trondheim

Camilla Johansen NTE Elektro

Gunnar Opland Bravida

Are Hansen Fosenkraft Elektro

Henning Gjermstad Bravida

Ole Andreas Heitlo Aker Solutions MMO

Per Magnus Pedersen Fjeldseth

Frank Ketil Larsen Elman Steinkjer

Tonje Fagerbekk Elektro Team

Fredrik Hermann Caverion Nord-Trøndelag

Kristian Hammernes Caverion Trondheim

Lasse Meier Strand Eltel Networks

Trond Jonny Sellæg Aker Solutions MMO

Lasse Hermo Midt Elektro

Brage Sæther Midt Elektro

Kevin Karlsen Argon Elektro

Frode Erlingsen Elektrikerservice

Henrik Amundsen Vintervoll

Karl Andre Steinvik Securitas

Jonas Strand Bravida

Arne Martin Hegstad Norske Skog

Torill Møller-Holst Vintervoll

Stian Østhus Lund Vintervoll

Karl Erik Almås PK Service

Dago Iløkken Buvik Elektro

Petter Mælen Aalmo

Ann-Elin Kjøren Storsand Bravida

Lars R. Mjøen EFT

Andre verv

Revisor BDO AS

Kontrollkomité Arne Næverdal Malvik vgs

Ole Megaard Pensjonist (tidl. Bravida)

vara Bjørn Åldstedt Caverion Trondheim

AØF Lars Roar Mjøen EFT

Jonas Strand Bravida

Anders F. Berg EL og IT Trøndelag

vara Per Magnus Pedersen Fjeldseth *ny

LO i Trondheim Lasse Hermo Midt Elektro *ny

Runar Bu Karlsen Fjeldseth

Kevin Karlsen Argon *ny

vara Kristian Hammernes Caverion Trondheim *ny

Eystein Garberg EFT
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www.fagforeninga.no //  www.facebook.com/eft1901 

Postadresse: Elektroarbeidernes Fagforening Trøndelag - Postboks 9225, 7424 Trondheim


